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Kaupunginhallitus § 162 07.09.2020

Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 162

Päätös  Puheenjohtaja totesi, että Carita Henriksson osallistuu tähän
kaupunginhallituksen kokoukseen sähköisesti etänä.

 Todettiin, että kokous oli laillisesti koolle kutsuttu ja päätösvaltainen.

 __________________
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Kaupunginhallitus § 163 07.09.2020

Pöytäkirjantarkastajien valitseminen

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 163

Päätös  Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Widar Nyberg ja Markku Orell.

 __________________
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Kaupunginhallitus § 164 07.09.2020

Esityslistan hyväksyminen

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 164

Päätös Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen kokouksen aluksi saadaan
informaatiota perheyksiköstä ja Sollidenin leirintäalueesta sekä raportti
koulukeskushankkeesta.

  Vt. sosiaali- ja terveysjohtaja Miia Lindström ja yksikköpäällikkö Sami Salmivirta
informoivat perheyksikön toiminnasta.

 Elinkeinopäällikkö Tomas Eklund ja kiinteistöpäällikkö Seppo Pihl informoivat
Sollidenin leirintäalueen tilanteesta, toteutetuista kehittämistoimista ja
tulevaisuudensuunnitelmista.

 Tekninen päällikkö Jonas Nylund, suomenkielinen opetuspäällikkö Katriina
Sulonen ja kiinteistöpäällikkö Seppo Pihl informoivat koulukeskushankkeen
tilanteesta 4.9.2020.

 Esityslista hyväksyttiin.

 __________________
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Kaupunginhallitus § 165 07.09.2020

Osastopäälliköt ja toimialapäälliköt sekä heidän varahenkilönsä

650/01.01.00.00/2020

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 165

Valmistelija Kaupunginlakimies Monica Avellan, puh. 044 358 5727
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Hallintosäännön §:n 146 mukaan osastoja ja palvelutoimialoja johtavat
kaupunginhallituksen määräämät viranhaltijat.

 Kaupunginhallitus määräsi osastopäälliköt ja toimialapäälliköt sekä heidän
varahenkilönsä viimeksi 3.10.2016. Organisaatiossa ja henkilöstössä on tämän
jälkeen tapahtunut muutoksia. Päätös on siksi tarpeen saattaa ajan tasalle.
Kaupunginhallitus valitsee pian sosiaali- ja terveysjohtajan virkaa hakeneiden
joukosta. Osastopäällikkö ja hänen varahenkilönsä voidaan määrätä, kun uusi
sosiaali- ja terveysjohtaja on valittu.

Liite 1 Luettelo osastopäälliköistä ja toimialapäälliköistä sekä heidän
varahenkilöistään

Ehdotus Kaupunginhallitus päättää määrätä osastopäälliköt ja toimialapäälliköt sekä
heidän varahenkilönsä oheisesta luettelosta ilmi käyvän ehdotuksen mukaisesti.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Johtoryhmä, varahenkilöt

 __________________
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Rakennus- ja ympäristölautakunta § 134 19.08.2020
Kaupunginhallitus § 166 07.09.2020

Ympäristöhallinnon tulosyksikön yksikköpäällikön nimeäminen

592/01.01.01.01/2020

Rakennus- ja ympäristölautakunta 19.08.2020 § 134

Valmistelija Sopimussihteeri Johanna Harmaa, puh. 040 488 5916 
Esittelijä Ympäristönsuojelupäällikkö Carl-Sture Österman, puh. 044 458 5927
  etunimi.sukunimi@parainen.fi

Kaupunginhallitus päätti 30.10.2017 §:ssä 253 jakaa ympäristöosaston
tulosyksiköihin. Samalla eri tulosyksiköille nimitettiin yksikköpäälliköt.

Voimassa olevan hallintosäännön §:n 146 mukaan kaupunginhallitus päättää
asianomaista monijäsenistä toimielintä kuultuaan siitä, kuka toimii tulosyksikön
päällikkönä eli yksikköpäällikkönä.

Osastopäällikön tehtäviin on kuulunut ympäristöhallinnon tulosyksikön
yksikköpäällikön tehtävät.  Kaupunginhallitus nimesi 29.6.2020 §:ssä 116
kaavoituspäällikkö Heidi Saaristo-Levinin ympäristöosaston uudeksi
osastopäälliköksi.

Ehdotus     Rakennus- ja ympäristölautakunta ehdottaa, että kaupunginhallitus päättää
nimetä kaavoituspäällikö Heidi Saaristo-Levinin ympäristöhallinnon tulosyksikön
yksikköpäälliköksi.

Päätös    Merkittiin pöytäkirjaan, että kaavoituspäällikö Heidi Saaristo-Levin ei osallistunut
asian käsittelyyn esteellisyyden takia hallintolain 28 §:n nojalla,
palvelusuhdejäävi.

 Ehdotus hyväksyttiin.

___________________

Tiedoksianto Lopullinen päätös annetaan tiedoksi: ympäristöosaston osastopäällikölle,
sopimussihteerille, talouspalveluille, henkilöstöpalveluille

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 166

Valmistelija Kaupunginlakimies Monica Avellan, puh. 044 358 5727
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Ympäristöhallinnon tulosyksikkö hoitaa muun muassa ympäristöosaston
hallinnollisia tehtäviä. Siksi on johdonmukaista, että osastopäällikkö toimii
ympäristöhallinnon yksikköpäällikkönä.
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Rakennus- ja ympäristölautakunta § 134 19.08.2020
Kaupunginhallitus § 166 07.09.2020

Ehdotus Kaupunginhallitus nimeää kaavoituspäällikö Heidi Saaristo-Levinin
ympäristöhallinnon tulosyksikön yksikköpäälliköksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Ympäristöosaston osastopäällikkö, sopimussihteeri, talouspalvelut,
henkilöstöpalvelut

 __________________



PARGAS STAD
PARAISTEN KAU PUN KI

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
KOKOUSPÖYTÄKIRJA

8/2020 460

Kaupunginhallitus § 136 17.08.2020
Kaupunginhallitus § 167 07.09.2020

Anomus palkallisesta virkavapaasta opintoja varten, kaupungingeodeetti

549/01.01.03.06/2020

Kaupunginhallitus 17.08.2020 § 136

Valmistelija Henkilöstöpäällikkö Peter Lindroos, puh. 044 358 5832
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Kaupungingeodeetti hakee muutamiksi lähiopiskelupäiviksi palkallista
virkavapaata eräopaskoulutuksen suorittamista varten. Henkilöstöpäällikön
ensimmäinen spontaani reaktio oli suositella palkatonta opintovapaata kyseiseen
koulutukseen, joka ensi katsomalta liittyy enemmän matkailuun ja
vapaa-ajantoimintaan kuin maapolitiikkaan, tonttien lohkomiseen ja
karttajärjestelmiin. Osastopäällikön ja kaupungingeodeetin kanssa käydyn
keskustelun ja koulutusohjelman tarkemman tarkastelun jälkeen katson
kuitenkin, että koulutus voi hyödyttää Paraisten kaupunkia.

 Koulutus antaa valmiuksia, jotka lisäävät kaupungingeodeetin osaamista tämän
roolissa kaupungin edustajana neuvotteluissa, jotka koskevat maankäyttöä ja
kaupungin strategista tavoitetta "aktiivista vapaa-aikaa vihreässä kaupungissa"
tukevien toimenpiteiden suunnittelua. Paraisten kaupungin ainutlaatuinen
saaristoluonto tarjoaa sekä kaupungin omille asukkaille, vapaa-ajanasukkaille
että vierailijoille mahdollisuuksia erilaisiin vapaa-ajanaktiviteetteihin. Koulutus
antaa kokonaiskuvan kaupallisesta ulkoilutoiminnasta ja ymmärrystä luonnon
kestävästä virkistyskäytöstä, mikä hyödyttää elinkeinoelämää ja Paraisten
kaupunkia. Lisäksi koulutukseen sisältyy viestinnän ja johtamisen moduuleja,
joista on suoraa hyötyä kaupungingeodeetin esimiestyössä.

 Kaupungingeodeetti anoo ainoastaan joitakin vapaapäiviä, kaikki muut
kustannukset hän maksaa itse. Paraisten kaupungin aikaisemman linjauksen
mukaisesti kaupungingeodeetille voidaan myöntää opintovapaata 5 päivää
vuonna 2020 sekä 10 päivää vuodessa vuosina 2021 ja 2022. Osastopäällikkö
myöntää vapaat sillä edellytyksellä, että toiminta ei kärsi eikä sijaista tarvitse
palkata.

Liite 1  Opintovapaa-anomus

Oheismateriaali Osastopäällikön lausunto

Vaikutusten arviointi Tukee kaupungin strategista tavoitetta "aktiivista vapaa-aikaa vihreässä
kaupungissa".

Ehdotus Kaupungingeodeetille myönnetään palkallista virkavapaata yhteensä 25 päivää
eräopastutkinnon lähiopiskelupäiviin osallistumista varten vuosina 2020, 2021 ja
2022.
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Kaupunginhallitus § 136 17.08.2020
Kaupunginhallitus § 167 07.09.2020

Päätös Keskustelun kuluessa Mikael Holmberg ehdotti, että asia palautetaan
lisäselvityksiä varten. Kaupunginhallitus yhtyi yksimielisesti Mikael Holmbergin
ehdotukseen.

Tiedoksianto Ympäristöosaston osastopäällikkö, kaupungingeodeetti, palkanlaskija A.L.

 __________________

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 167

Valmistelija Henkilöstöpäällikkö Peter Lindroos, puh. 044 358 5832
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Osastopäällikkö Heidi Saaristo-Levin on tutustunut täydennykseen, jonka
kaupungingeodeetti on tehnyt anomukseensa palkallisen vapaan myöntämisestä
muutamiksi lähiopiskelupäiviksi eräopaskoulutukseen osallistumista varten.
Osastopäällikkö painottaa, että 25 lähiopiskelupäivää on vain pieni osa koko
koulutusta. Opinto-ohjelman mukaan lähiopiskelupäiviä on arkisin noin 11 kpl
vuonna 2020, 30 kpl vuonna 2021 ja 30 kpl vuonna 2022. Pääosa koulutuksesta
tapahtuu omalla ajalla, lähiopiskelupäiviä on myös viikonloppuisin.
Osastopäällikkö painottaa, että koulutus kokonaisuutena antaa
kaupungingeodeetille taitoja, jotka vahvistavat hänen osaamistaan ja lisäävät
ymmärrystä luonnonvarojen kaupallisesta käytöstä. Hän toivookin siksi, että
vapaata myönnettäisiin samoin periaattein kuin muihin täydennyskoulutuksiin,
joista esimies arvioi voivan olla olennaista hyötyä työnantajalle.

 Anomuksensa täydennyksessä kaupungingeodeetti tuo selvästi esiin, että
koulutuskokonaisuus sellaisenaan on suurempi investointi hänen yksilölliseen
osaamiseensa kuin lähiopiskelupäivät, joiksi hän anoo palkallista vapaata. Koko
koulutuksen punaisena lankana ovat myös viestintä, johtaminen ja
turvallisuuskysymykset, jotka ovat tärkeä osa hyvää johtamista.

 Lisäksi voidaan mainita, että kaupungingeodeetti ei tarvitse vapaapäivikseen
sijaista. Työtehtävät voidaan järjestää hyvällä suunnittelulla ja sisäisellä
työnjaolla siten, ettei toiminta kärsi. Kehittämistyöt ja ammattiosaamisen näytöt
voidaan suunnitella ympäristöosaston omien tarpeiden mukaisiksi.
Kaupunkigeodeetti ei ano korvausta matkoista eikä kurssimaksuista.

Liite 2 Anomuksen täydennys (tietosuojattu)

Oheismateriaali Koulutuksen sisältö

Ehdotus Kaupungingeodeetille myönnetään yhteensä 25 päivää palkallista virkavapaata
eräopaskoulutukseen osallistumista varten anomuksen mukaisesti. Vapaita
rajoitetaan kuitenkin niin, että palkallisten päivien määrä on enintään yksi
työpäivä kalenterikuukautta kohti.
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Kaupunginhallitus § 136 17.08.2020
Kaupunginhallitus § 167 07.09.2020

Päätös Henkilöstöpäällikkö Peter Lindroos kertoi, miten koulutusta käsitellään
kaupungin koulutusta koskevissa henkilöstöohjeissa.

 Keskustelun kuluessa Kurt Lundqvist ehdotti Maria Lindell-Luukkosen ja Jeanette
Laaksosen kannattamana, että kaupunginhallitus ei myönnä harkinnanvaraisesti
palkallista virka- tai työvapaata opintoja varten vuosina 2020–2022, jolloin
talouden tasapainottamisohjelma on voimassa. Itse kustannettua virkavapaata
opintoja varten voidaan myöntää entisin periaattein.

 Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti Kurt Lundqvistin ehdotuksen.

Tiedoksianto Hakija, osastopäällikkö, palkanlaskija

 ___________________
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Kaupunginhallitus § 168 07.09.2020

Anomus palkallisesta vapaasta ylempiä AMK-opintoja varten

630/01.03.00.00/2020
Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 168

Valmistelija Henkilöstöpäällikkö Peter Lindroos, puh. 044 358 5832
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Malmkullan vuodeosastolla työskentelevä sairaanhoitaja on aloittanut Turussa
Yrkeshögskolan Novia -ammattikorkeakoulussa ylemmät AMK-opinnot, jotka
profiloituvat sosiaali- ja terveysalan kehittämiseen ja johtamiseen. Vuonna 2017
käynnistyneet opinnot ovat koostuneet monimuoto-opinnoista, joihin on
sisältynyt lähiopiskelua, virtuaaliopintoja ja itsenäistä opiskelua. Sairaanhoitaja
on opintosuoritusotteen mukaan suorittanut 40 opintopistettä yhteensä 90
opintopisteen opintokokonaisuudesta. Opinnot hän on suorittanut omalla ajalla.
Sairaanhoitaja anoo nyt yhteensä 18 päivää palkallista työvapaata lähiopiskeluun
osallistumista varten 1.9.2020 ja 31.5.2021 välisenä aikana. Vt. osastonhoitaja on
henkilöstöpäällikköä ja vt. hoitotyön päällikköä konsultoituaan alustavasti
päättänyt myöntää sairaanhoitajalle oikeuden osallistua ensimmäiseen päivään
suoraan työtehtäviin liittyvänä, kehittämistä ja johtamista täydentävänä
koulutuksena. Osastonhoitaja puoltaa sairaanhoitajan osallistumista
opintokokonaisuuteen anomuksen mukaisesti, koska opinnot antavat tietoja,
taitoja ja työkaluja osallistua käytännön hoitotyön kehittämiseen
moniammatillisessa tiimissä.

 Paraisten kaupunginhallitus on aikaisemmissa päätöksissään myöntänyt
palkallista työvapaata vastaaviin ylempiin AMK-opintoihin osallistumista varten
enintään 10 päivää kalenterivuodessa tai keskimäärin 1 päivän kuukaudessa
kouluvuoden aikana. Tämän käytännön mukaan sairaanhoitajalle myönnettäisiin
anomuksen mukaisesti palkallista työvapaata neljäksi lähiopiskelupäiväksi
syksyllä 2020 sekä oikeus hakea vielä viittä palkallista lähiopiskelupäivää ajaksi
1.1.–31.5.2019. Muut lähiopiskelupäivät suoritetaan omalla ajalla.

Liite 3 Anomus palkallisesta työvapaasta (tietosuojattu)

Oheismateriaali Vt. osastonhoitajan puolto (tietosuojattu)

Vaikutusten arviointi Hoitoprosessin kehittäminen on osa talouden sopeuttamisohjelmaa.

Ehdotus Sairaanhoitajalle myönnetään neljä päivää palkallista työvapaata syksyllä 2020 ja
viisi päivää 1.1.–31.5.2019 Noviassa toteutettaviin ylempiin AMK-opintoihin
osallistumista varten.

Päätös Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti hylätä anomuksen §:ssä 167 tekemäänsä
päätökseen viitaten.

Tiedoksianto Hakija, vt. osastonhoitaja * * * * * * * * *, vt. hoitotyön päällikkö, palkanlaskija
__________________
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Anomus palkallisesta vapaasta opintoja varten, vastaava laboratoriohoitaja

676/01.01.03.06/2020

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 169

Valmistelija Henkilöstöpäällikkö Peter Lindroos, puh. 044 358 5832
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Paraisten kaupunkiin keväällä 2019 palkattu vastaava laboratoriohoitaja on
esimiehensä suosituksesta hakenut ja tullut valituksi Turun ammattikorkeakoulun
johtamiskoulutukseen (SOTE-palvelujen ja -liiketoiminnan johtaminen, ylempi
ammattikorkeakoulututkinto). Opintokokonaisuus on laajuudeltaan
90 opintopistettä ja sen kesto on noin 2 vuotta. Lähiopetuspäiviä on vuosina
2020–2022 kuukaudessa keskimäärin kaksi, yhteensä noin 20 päivää.
Lähiopetuspäivien lisäksi opinnot koostuvat verkko-opetuksesta, itsenäisistä
tehtävistä sekä erilaisista ryhmä- ja projektitehtävistä.

 Koulutus vahvistaa valmiuksia toimia vaativissa asiantuntija-, kehittämis- ja
johtamistehtävissä sosiaali- ja terveysalalla, mikä vahvistaa hakijan roolia
vastaavana laboratoriohoitajana ja lähiesimiehenä.

Liite 4 Anomus palkallisesta työvapaasta, 24.8.2020 (tietosuojattu)

Oheismateriaali Verkkosivu:
https://www.turkuamk.fi/fi/tutkinnot-ja-opiskelu/tutkinnot/tradenomi-yamk-sot
e-liiketoiminta/

Vaikutusten arviointi Johtaminen ja prosessien kehittäminen ovat myös sopeuttamisohjelmassa esiin
nostettuja strategisia painopistealueita.

Ehdotus Vastaavalle laboratoriohoitajalle myönnetään 4 päivää työvapaata vuonna 2020
sekä yhteensä 10 päivää kalenterivuotta kohti vuosina 2021 ja 2022 Turun
ammattikorkeakoulussa toteutettavaan täydennyskoulutukseen osallistumista
varten.

Päätös Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti hylätä anomuksen §:ssä 167 tekemäänsä
päätökseen viitaten.

Tiedoksianto Hakija, vt. hoitotyön päällikkö, palkanlaskija

 __________________
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Kaupunginhallitus § 170 07.09.2020

Sivutoimi-ilmoitus, Nauvossa työskentelevä terveydenhoitaja

672/01.01.03.00/2020

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 170

Valmistelija Henkilöstöpäällikkö Peter Lindroos, puh. 044 358 5832
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Terveydenhoitaja on ilmoittanut harjoittavansa osa-aikaisen työsuhteensa ohella
sivutoimisesti koira-avusteista toimintaa. Paraisten kaupungilla on kokemusta
koira-avusteisesta toiminnasta, kun samainen terveydenhoitaja vieraili keväällä
2020 pilottihankkeena vanhustenhuollon yksiköissä ja kouluissa koiransa kanssa.
Hanke toi Paraisten kaupungille hyvää näkyvyyttä myös valtakunnallisessa
mediassa ja kaikki osapuolet kokivat toiminnan myönteiseksi.

 Sekä sivistysosaston että sosiaali- ja terveysosaston johto suhtautuivat
myönteisesti siihen, että terveydenhoitaja hakee ulkopuolista rahoitusta
jatkaakseen toimintaa omalla ajallaan sivutoimisesti. Toiminta ei maksa
kaupungille mitään.

Liite 5 Sivutoimi-ilmoitus (tietosuojattu)

Vaikutusten arviointi Terapiakoira on positiivinen lisä toimintaan ja tuo Paraisten kaupungille
positiivista näkyvyyttä.

Ehdotus Kaupunginhallitus merkitsee sivutoimi-ilmoituksen tiedoksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Ilmoituksen tekijä, opetuspäällikkö, vanhustyön päällikkö

 __________________
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Kaupunginhallitus § 171 07.09.2020

Vastineet tarkastuslautakunnan vuoden 2019 arviointikertomukseen

469/00.03.01/2020

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 171

Valmistelija Talouspäällikkö Petra Palmroos, puh. 040 839 7170
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Vastausehdotus kaupunginhallitukselle annettavaksi valtuustolle vastauksena
tarkastuslautakunnan vuoden 2019 arviointikertomukseen.

Liite 6 Vastineet tarkastuslautakunnan arviointikertomukseen

Ehdotus Kaupunginhallitus toimittaa kaupunginvaltuustolle vastineet kysymyksiin,
huomautuksiin ja toteamuksiin liitteen mukaisesti.

  Päätös tarkastetaan välittömästi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

 Päätös tarkastettiin välittömästi.

Tiedoksianto Kaupunginvaltuuston päätöksen jälkeen: Tarkastuslautakunta, johtoryhmä ja
kaupungin tilintarkastaja sekä BDO Audiator

 __________________
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Kaupunginhallitus § 172 07.09.2020

Talouden seuranta 30.6.2020 ja vuoden 2020 ennuste

380/02.02.02/2020
Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 172

Valmistelija Talouspäällikkö Petra Palmroos, puh. 040 839 7170
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Puolivuotisraportti on vastuualueittain laadittu yhteenveto, josta käyvät ilmi
talousarvion seurantatiedot sekä ennusteet. Puolivuotisraportti täydentää
kolmannesvuosiraportteja ja antaa seuranta- ja pohjatietoja talousarviotyöhön.

 Ennusteen 30.6. ovat tehneet talouspalvelut ja kaupunginjohtaja ja siihen
vaikuttavat muun muassa:

 • Sovitut palkankorotukset
 • Käyttö ja käyttöaste 30.6. mennessä suhteessa tämän vuoden talousarvioon
 • Talousarvio
 • Yksiköiden oma ennuste 31.4. mennessä
 • Muut saatavilla olevat olennaiset tiedot, esim. Tyksin raportit (kustannukset

30.6. mennessä kirjattu käytön mukaan)
 • Verotulojen toteumaennuste vuodelle 2020
 • Valtionosuuksien toteumaennuste vuodelle 2020

 Talouspalvelujen ennusteen on tarkoitus toimia yksiköiden ja osastojen
työvälineenä ja alkulähtökohtana vuoden 2021 talousarviokehyksen laatimiselle.

 Konsernipalveluissa on ostopalvelujen ylittymisriski keskushallinnossa ja
viestinnässä. Elinkeinopalvelujen henkilöstökulut ovat ylittymässä.
Talouspalvelujen myyntituloihin/-tappioihin vaikuttaa merkittävästi se, miten
kaupunki onnistuu syksyn aikana realisoimaan kiinteistöjä, jotka eivät ole enää
kaupungin toimintojen käytössä.

 Kiinteistöjen ylitysriskin arvioidaan olevan yhteensä lähes 650 000 euroa ja se
kohdistuu sekä henkilöstökuluihin että ostopalveluihin.

 Varhaiskasvatuksen tulot vähenevät noin 183 000 eurolla kevään
koronaepidemian aikana perimättä jätettyjen päivähoitomaksujen vuoksi.
Suomenkielisen koulutuksen henkilöstökulut ovat ylittymässä. Niitä seurataan
tiiviisti ja analysoidaan jatkuvasti.

 Sosiaali- ja terveysosastolla on edelleen suuria haasteita perhepalvelujen
yksikössä. Ostopalvelujen ennuste on nyt noin 2,4 miljoonaa euroa
(talousarviossa 1,5 miljoonaa euroa), mikä tarkoittaa noin 870 000 euron
ylitysriskiä. Vanhustenhuollossa palkkakulujen ennustetaan ylittyvän
500 000 eurolla. Terveydenhuollon tulot ovat koronaepidemian takia
vähentyneet noin 600 000 eurolla menetettyjen maksujen seurauksena. Sosiaali-
ja terveydenhuollon suurten ylitysriskien vuoksi kaikki osastoon kuuluvat yksiköt
raportoivat kuukausittain talouspalveluille ja kaupunginjohtajalle.

 Kaupunki seuraa koronaepidemiasta aiheutuneita kustannuksia ja 30.6.2020
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mennessä kustannukset ovat 278 590 euroa, jakautuen tasan lähinnä palkka- ja
ostopalvelukuluihin.

 Suomessa vallitseva taloustilanne on vaikuttanut voimakkaasti kaupungin
rahoitukseen. Budjetoitujen 70 797 000 euron verotulojen odotetaan nyt jäävän
66 403 000 euroon, mikä on peräti 4,4 miljoonaa euroa budjetoitua vähemmän.
Valtion kuntatukipaketin myötä kaupungin valtionosuudet nousevat
34 499 000 euroon (talousarviossa 30 664 000 euroa) vuonna 2020. Tämä
kompensaatio korotettujen valtionosuuksien muodossa on maksettava takaisin
vuonna 2021.

 Olennaisista ylitysriskeistä, jotka edellyttävät lisämäärärahoja, raportoidaan
kaupunginhallituksen kokouksessa 12.10.

 Uhkaavien ylitysriskien minimoimiseksi syksyllä 2020 on ensiarvoisen tärkeää
minimoida kaupungin kaikki kustannukset ja estää niiden syntyminen sen ollessa
mahdollista. Seuraaviin lyhyen aikavälin toimenpiteisiin ryhdytään välittömästi ja
niitä jatketaan vuodenvaihteeseen 2020 asti:

 - Kaikki kaavaillut hankinnat (aineet ja tarvikkeet) seisautetaan ensi sijassa.
Ensisijaisesti käytetään kaikkia potentiaalisia varastoja ja jo hankittua
omaisuutta. Tulee harkita, minkälainen painoarvo annetaan edullisten
vaihtoehtojen löytämiselle.

 - Henkilöstön poissaolojen yhteydessä esimiehet jakavat työt uudelleen töissä
olevan henkilöstön kesken. Sijaisia käytetään vain poikkeustapauksissa.
Sijaiskuluja harkitaan tarkkaan.

 - Palkattomia vapaita myönnetään silloin, kun toiminta sallii tällaisen järjestelyn.
 - Korvaavien ja uusien työntekijöiden palkkaamista siirretään pääsääntöisesti

myöhemmäksi.
 - Koulutukset, joita ei jo ole varattu ja myönnetty, seisautetaan loppuvuodeksi

2020. Tämä koskee kaupungin ulkopuolisia koulutuksia.
 - Matkakulut minimoidaan.
 - Tänä vuonna toteutettavaksi suunniteltuja investointeja tulee harkita tarkkaan

ja ne tulee minimoida.
 - Yksittäisten avustusten maksamista tulee harkita tarkkaan ja ne tulee

minimoida.
 - Kaikkien kaupungin henkilöstön jäsenten tulee harkita tarkkaan kaikkia

kaavailtuja toimenpiteitä niin, että ne tehdään mahdollisimman
kustannustehokkaasti.

Liite 7 Puolivuotisraportti 6/2020

Ehdotus Kaupunginhallitus merkitsee raportin tiedoksi. Kaupunginhallitus edellyttää, että
lyhyen aikavälin toimenpiteisiin ryhdytään välittömästi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Johtoryhmä, muut yksikköpäälliköt

 __________________
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Talouden tasapainottamisohjelma 2020–2022, seurantaraportti 1, kesä-elokuu 2020

269/02.00/2020

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 173

Valmistelija Talouspäällikkö Petra Palmroos, puh. 040 839 7170
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Kaupungin talouden tasapainottamisohjelman 2020–2022 seuranta tullaan
toteuttamaan jatkuvana raportointina ao. vuosien aikana. Raportointi tapahtuu
jatkossa muiden kaupungin talouden osavuosiraporttien, kuten
kolmannesvuosiraporttien, puolivuotisraporttien sekä tilinpäätösten yhteydessä.

Seurantaraportti 1, kesä-elokuu 2020, muodostaa poikkeuksen ja poikkeaa edellä
mainitusta aikataulusta. Tulevaisuudessa myös seurantaraporttiin sisältyy
talouden seurantaosio.

Kaupunginvaltuuston 12.5.2020 pitämässä kokouksessa
tasapainottamisohjelman täytäntöönpanosta pyydettiin raporttia 22.9.2020
mennessä. Tarkastuslautakunta peräänkuuluttaa 14.5.2020 päivätyssä
arviointikertomuksessaan edistymisraporttia talouden tasapainottamisohjelman
toteutumisesta.

Liite 8 Talouden tasapainottamisohjelma 2020–2022, seurantaraportti 1, kesä-elokuu
2020

Ehdotus Kaupunginhallitus hyväksyy kesä-elokuun 2020 seurantaraportin ja lähettää sen
tiedoksi kaupunginvaltuustolle.

Päätös Keskustelun kuluessa Kurt Lundqvist ehdotti, että kaupunginhallitus ehdottaa,
että talouden tasapainottamisohjelmassa mainituilla, yhteensä 13,7 kilometriä
käsittävillä tieosuuksilla ei tehdä suuria valaistusinvestointeja vuosina 2020–2022
tasapainottamisohjelman ollessa voimassa. Palaneet lamput vaihdetaan
tarvittaessa kerran vuodessa. Sähkökustannusten säästämiseksi valojen
päälläoloaika kyseisillä teillä rajoitetaan vilkkaimmin liikennöityyn aikaan, jolloin
on paljon koulu- ja työpaikkaliikennettä. Katuvalaistuksen ohjaus käydään läpi
koko kaupungin alueella siten, että valot eivät ole tarpeettomasti päällä valoisina
aikoina. Muilta osin valaistus säilyy ennallaan.

 Talouden tasapainottamisohjelman säästöt muodostuvat jonkin verran nykyistä
suuremmiksi, koska valojen poistamisesta aiheutuva työ jää pois ja
sähkökustannus pienenee hieman.

 Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti Kurt Lundqvistin ehdotuksen.

Tiedoksianto Valtuuston lopullisen käsittelyn jälkeen: Tarkastuslautakunta ja johtoryhmä

  __________________
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Kaupunginhallitus § 174 07.09.2020

Vuoden 2021 talousarvio ja vuosien 2022–2023 taloussuunnitelma: ohjeet ja kehys

464/02.02.00/2020

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 174

Valmistelija Talouspäällikkö Petra Palmroos, puh. 040 839 7170
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Suomessa ja koko maailmassa vallitseva poikkeuksellinen tilanne on tehnyt
tämänvuotisesta talousarvioprosessista ja kuntien taloudellisista edellytyksistä
hyvin epävarmoja. On vielä epävarmaa, kuinka nopeasti talous elpyy ja mikä
koronaepidemian lopullinen hintalappu tulee olemaan. Kuntatalouden kansallisia
kehyksiä vuosille 2021–2024 on kuvattu valtiovarainministeriön 16.4.2020
julkaistussa kuntatalousohjelmassa.

 Valtiovarainministeriö ennustaa Suomen talouden supistuvan 6 prosenttia
vuonna 2020. Talouden odotetaan alkavan toipua hitaasti loppuvuodesta 2020.
Bruttokansantuotteen arvioidaan kasvavan 2,5 prosenttia vuonna 2021 ja
1,7 prosenttia vuonna 2022. Kuntien toimintamenojen arvioidaan vuonna 2021
kasvavan 2,4 prosenttia. 

 Kaupungin viime vuosien miinustulokset (2017: -34 000 euroa, 2018:
-1 954 000 euroa ja 2019: -5 446 000 euroa) eivät ole luoneet parhaita
edellytyksiä tasapainoisen talouden saavuttamiselle. Vuoden 2020 talousarvion
lähtökohtana oli 638 000 euron positiivinen tulos. Keväällä 2020 koronaepidemia
sekoitti tilannetta monella tasolla. Kaupungin verotulot ovat supistuneet
4,4 miljoonalla eurolla vuoden 2020 aikana. Myös vuoden 2021 ja
suunnitelmavuosien 2022–2023 verotuloennusteita on tarkistettu alaspäin.
Kunnat ovat saaneet vuodeksi 2020 lisävaltionosuuksia tukipaketin muodossa.
Paraisten kaupungin kohdalla tämä tukipaketti tarkoittaa noin 3,6 miljoonan
euron korotettuja valtionosuuksia vuonna 2020. Tukipaketti ei ulotu vuoteen
2021 eikä sen jälkeiseen aikaan. Kuntakentällä on kuitenkin suuri paine tarkistaa
myös kuntien tulevien vuosien rahoitusta.

 Vuoden 2021 talousarvion kehyksen lähtökohtana on tasapainoisen, positiivista
tulosta osoittavan talousarvion laatiminen. Kehyksen laskelmat perustuvat
ennallaan pidettäviin veroprosentteihin ja ne pysyvät siten samalla tasolla kuin
vuonna 2020.

 Talousarvion kehyksen laadinnassa on lähdetty siitä, että toimintakulut ja -tulot
sopeutetaan ennakoituihin vero- ja valtionosuustuloihin niin, että kertynyt
alijäämä/ylijäämä katetaan suunnitelmakauden aikana.

 Verotulot on arvioitu Kuntaliiton 26.6.2020 antaman ennusteen mukaisesti.
Paraisten kaupungin verotulojen ennustetaan vuonna 2021 olevan
68 330 000 euroa (2020: 66 403 000 euroa). Ennuste on 4,4 miljoonaa euroa
pienempi kuin ennen koronaepidemian puhkeamista. Ennustetuista verotuloista
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kunnallisveron osuus on 56 444 000 euroa, yhteisöveron osuus 2 199 000 euroa
ja kiinteistöveron osuus 9 687 000 euroa vuonna 2021. Kuntaliiton 18.6.2020
päivätyn ennusteen mukaan kaupunki saa vuonna 2021 valtionosuuksia
30 156 321 euroa. Se on 508 000 euroa vähemmän kuin vuoden 2020
alkuperäisessä talousarviossa, eli ennen kuin kunnat saivat tukipaketin koronan
seurauksena.

 Talouden tasapainottamisohjelman toimenpiteiden toteuttaminen ja kaupungin
prosessien ja rakenteiden määrätietoinen uudistaminen on ensiarvoisen tärkeää,
jotta kaupunki pystyy kohtaamaan tulevien vuosien taloudellisen todellisuuden.
Talousarvion kehys, joka perustuu sekä henkilöstökuluista että palvelujen
ostoista saataviin kustannussäästöihin, on toiminnoille haastava. On myös
ensiarvoisen tärkeää, että kaupungin toimintatulot päivitetään kaupungin
toimintaa ja palveluja vastaavalle tasolle.

 Palkkakulujen arvioidaan kasvavan sopimuksen mukaisten 2,0 prosentin
palkankorotusten verran. Henkilösivukulut säilyvät pääosin samalla tasolla kuin
vuonna 2020. Kaupungin talousarvion kehykset eivät kuitenkaan salli
henkilöstökulujen kasvua. Henkilöstökulujen tulee päinvastoin supistua
kokonaisuutena, jotta talouden tasapaino voidaan saavuttaa.
Yhteistoimintaneuvotteluja ei siten voida sulkea pois vuonna 2021.

 Sairaanhoitopiiri lähtee siitä, että kaupungin on vuonna 2021 varauduttava
2,5 prosentin kustannusnousuun, mikä tarkoittaa euroissa noin 500 000 euroa.
Talousarvion kehys ei salli myöskään kaupungin ostopalvelujen kustannusten
nousevan.

 Kehyksiin sisältyvät sisäiset menot ja tulot sekä lisäksi sisäiset vuokrat. Sisäiset
vuokrat nousevat 1,7 prosenttia ja ruokapalvelu 1,3 prosenttia. Vuokrat eivät
vaikuta kaupungin toimintakatteeseen, mutta osasto- ja yksikkötasolla vaikutus
on olennainen.

 Vuosikatteen on tasapainoisessa kuntataloudessa riitettävä investointikulujen
kattamiseen. Tämän ylittävät investointikulut on rahoitettava lainoin. Kaupungin
investointitaso on normaalisti noin 5 miljoonaa euroa vuodessa. Poikkeuksen
muodostavat nyt muutamat tulevat suunnitelmavuodet uuteen
koulukampukseen tehtävän investoinnin myötä. Vuoden 2021 talousarvion
saaminen tasapainoon vaatii investointien erittäin tarkkaa priorisointia.

 Talousarvion kehys merkitsee 15 000 euron plussatulosta ja noin 4,9 miljoonan
euron vuosikatetta talousarviovuonna 2021.

 Kehykset ovat talousarviovuonna sitovia kunkin osaston osalta
toimintakatetasolla sekä yhteenlasketun toimintakatteen osalta.
Taloussuunnitelmassa (vuodet 2022–2023) kehykset ovat sitovia
kokonaisnettomenojen osalta ja suuntaa antavia osastojen nettomenojen osalta.

 Osastopäälliköt/Toimialapäälliköt vastaavat ensisijaisesti oman
osastonsa/toimialansa talousarvio- ja taloussuunnitelmaehdotuksesta.
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Budjetointi tehdään kustannuspaikoittain ja tileittäin/kustannuslajeittain kullakin
organisaatiotasolla niin, etteivät annetut kehykset ylity.

 Budjetointiprosessi on kuvattu vuoden 2021 talousarvion ja vuosien 2022–2023
taloussuunnitelman laatimisohjeissa ja sen liitteissä.

Liite 9 Talousarviokaavio 2021
10 Talousarvioaikataulu 2021
11 Vuoden 2021 talousarvion kehys
12 Vuoden 2021 talousarvion kehys, osastoittain

Oheismateriaali Vuoden 2021 talousarvion laatimisohjeet
 Investointeja koskeva ohje

Ehdotus Kaupunginhallitus hyväksyy Paraisten kaupungin vuoden 2021 talousarvion ja
vuosien 2022–2023 taloussuunnitelman kehyksen ja laatimisohjeet.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Kaupunginvaltuusto, kaupungin johtoryhmä, yksikköpäälliköt

 __________________
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Paraisten vanhan kunnantuvan myyminen

675/02.07.00.01/2020

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 175

Valmistelija Maankäyttöinsinööri Peter Lindgren, puh. 050 566 2943
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Paraisten Kirkkomalmilla sijaitseva vanha kunnantupa, osoite Fredrikanaukio 1,
on todettu kaupungin oman toiminnan kannalta tarpeettomaksi ja se on siten
myytävien kiinteistöjen listalla. Kirkkomalmin kaupunginosa on
puukaupunki-idylliä, osa Paraisten kirkkoa ympäröivää asutusta, joka kuuluu
Paraisten kaupungin vanhimpaan asuinalueeseen. Kunnantupa sijaitsee
kaavoitetulla ja lohkotulla Y-tontilla 445-20-7-4, jonka pinta-ala on 2 383 m².
Tontilla on rakennusoikeutta 530 k-m², josta 472 k-m² on jo käytetty
päärakennukseen. Vanha kunnantupa on rakennettu suunnilleen vuonna 1875.

 Tontin kaavamerkintä on Y/s eli yleisten rakennusten korttelialue, missä
rakennettu ympäristö säilytetään. Tämä tarkoittaa muun muassa sitä, että
rakennus on suojeltu kaavalla. Nykyisessä kaavassa käyttötarkoitus on rajattu
yleisiä toimintoja tai yleisluonteista elinkeinonharjoittamista varten eikä kaava
salli rakennuksen käyttöä asumiseen. Kaavoitusyksikkö on lausunnossaan
maininnut, että tontti on valtakunnallisesti arvokasta kulttuuriympäristöä ja
mikäli kaupungilla ei ole omaa käyttöä kiinteistölle, suositellaan tontin
käyttötarkoituksen selventämistä asemakaavamuutoksella.

 Osaa tontista käytetään naapurikiinteistöissä harjoitettavan toiminnan käyttäjien
pysäköintialueena, mutta ympäristössä on muita pysäköintialueita, joita voidaan
tarvittaessa käyttää sen sijaan.

 Kiinteistö on tyhjennetty sisäilmaongelmien takia, mikä käy ilmi myös
oheismateriaalista. Osa raporteista ilmenevistä rakennevirheistä on korjattu,
esimerkiksi tuulikaapin lattia, seinät ja välipohja on uusittu ja eristetty.
Pohjoispuolen maaperää on muokattu niin, että sadevedet ohjataan poispäin
talosta, ja myös salaojitus on uusittu.

 Hallintosäännön mukaan kaupunginhallitus päättää sellaisten rakennettujen
kiinteistöjen myynnistä, joita ei enää tarvita omaan toimintaan, ja vahvistaa
näille kiinteistöille myös vähimmäishinnan. Jos kaupunginhallitus vahvistaa
vähimmäishinnan samanaikaisesti kun kohde asetetaan myyntiin, ostajan ja
kauppahinnan vahvistaminen voidaan delegoida kaupungingeodeetille tehtäväksi
viranhaltijapäätöksellä. Jos vähimmäishintaa ei vahvisteta kohteen
myyntiinasettamispäätöksen yhteydessä, kaupunginhallitus vahvistaa
tarjouskilpailun jälkeen, kenelle kiinteistö myydään ja mihin kauppahintaan, ja
samalla vähimmäishinnan kiinteistölle.

 Rakennus ja alue ovat erityisiä ja sijaitsevat keskeisellä paikalla, joten suoraan
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vertailukelpoisia kiinteistökauppoja ei ole. Lopullisen myyntipäätöksen tekee
kaupunginhallitus tarjousajan päätyttyä, mutta vähimmäishintaa myynnistä ei
tässä vaiheessa anneta.

 Tässä tapauksessa kaupunki voi joko pyytää tarjouksia kiinteistöstä tai yrittää
myydä sen kiinteään hintaan. EU:n tiukkaa kilpailulainsäädäntöä ajatellen
tarjousten pyytäminen on alkuvaiheessa parempi vaihtoehto.

 Kaupunki on pyytänyt kiinteistöstä arviointia. Arvioinnissa kohteen käyväksi
arvoksi on arvioitu noin 200 000–300 000 euroa. Arviointi on nähtävillä
kokouksessa.

Liite 13 Kiinteistötietokortti

Oheismateriaali Kaavoituslausunto
 Sisäilmaselvitys
 Kiinteistön tiedot

Ehdotus Kaupunginhallitus päättää asettaa Paraisten vanhan kunnantuvan, tontin
445-20-7-4, sisältäen tontilla sijaitsevat rakennukset, siihen kuuluvat liittymät ja
alueella kasvavat puut myyntiin.

 Kiinteistö asetetaan myyntiin 19.10.–19.12.2020 järjestettävällä
tarjouskilpailulla.

 Kaupunki pidättää itselleen oikeuden hylätä kaikki tarjoukset.
 Saapuneita tarjouksia käsitellään kaupunginhallituksen 21.12.2020 pidettävässä

kokouksessa, jossa kaupunginhallitus tekee päätöksen myynnistä ja
vähimmäishinnasta.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

 __________________



PARGAS STAD
PARAISTEN KAU PUN KI

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
KOKOUSPÖYTÄKIRJA

8/2020 475

Rakennus- ja ympäristölautakunta § 129 19.08.2020
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Fastighets Ab kustregionens utbildningsfastigheter -kiinteistöosakeyhtiön omistaman, osoitteessa
Vapparintie 4 sijaitsevan koulukiinteistön ostaminen

551/10.00.01.06/2020

Rakennus- ja ympäristölautakunta 19.08.2020 § 129

Valmistelija  Kaupungingeodeetti Daniel Backman, puh. 040 488 6066
Esittelijä Kaupungingeodeetti Daniel Backman, puh. 040 488 6066
  etunimi.sukunimi@parainen.fi

Axxell Utbildning Ab:n nykyinen ammattiopisto Paraisilla toimii 21 417 m²:n
suuruisella tontilla 445-10-31-1 osoitteessa Vapparintie 4 Tontti ja rakennukset
ovat Fastighets Ab Kustregionens utbildningsfastigheter -kiinteistöosakeyhtiön
omistuksessa (Kustfast). Paraisten kaupunki on tehnyt Kustfastin kanssa
aiesopimuksen Vapparintien ja Koulukadun maanomistus-, vuokraus- ja
maanvuokrausjärjestelyistä, kaupunginhallitus 29.6.2020 § 129. Sopimuksen
toisen kohdan mukaan kaupunki ostaa koko kiinteistön 445-10-31-1
rakennuksineen, lukuun ottamatta asuntolarakennuksia 445-10-31-1-7 ja
445-10-31-1-2. Kokonaisuuden kauppahinta on 1 262 947 euroa ja vastikkeena
käytetään osaa kaupungin Kustfastista omistamista osakkeista. Kustfast ostaa
jäljelle jäävän osan näistä kaupungin osakkeista.

Kaupan taustalla on uuden koulukeskuksen rakentaminen ja Axxellin muutto
Koulukadulle. Toiminta Koulukadulta siirtyy uuden koulukeskuksen rakentamisen
ajaksi tarvittavilta osin tilapäisesti Vapparintie 4:ään samoihin tiloihin Axxellin
kanssa. Kaupungin ostettua kiinteistön Axxell jatkaa tiloissa vuokralaisena siihen
asti, kunnes Axxellin rakennus koulukeskuksessa on valmistunut.
Päärakennuksessa on kevättalvesta 2019 asti toiminut Axxellin lisäksi myös
Paraisten lukio Paraisten kaupungin vuokrattua rakennuksesta tilat lukion
toimintaa varten lukion tiloissa havaittujen ongelmien jälkeen.
Asuntolarakennukset, jotka eivät siis sisälly kauppaan, palvelevat myös jatkossa
nykyisessä tarkoituksessaan. Aiesopimuksen kolmannen kohdan mukaan
kaupunki tekee 10 vuoden vuokrasopimukset asuntolarakennusten maa-alueista.

Tontin asemakaavamerkintä YO tarkoittaa opetustoimintaa palvelevien
rakennusten korttelialuetta. Tällaiselle tontille saa rakentaa kouluja ja muita
sivistystoimen rakennuksia. Tontin pinta-ala on hieman yli 21 417 m² ja sen
tehokkuusluku on 0,4, mikä oikeuttaa 8 567 k-m²:n rakennusoikeuteen. Siitä noin
6 200 k-m² on käytetty kokonaisuudessaan koulutoimintaa tukeviin rakennuksiin.
Kustfastille jäävät asuntolarakennukset on rakennettu 1990-luvun alussa, toinen
niistä on pinta-alaltaan 1 050 k-m² ja toinen 650 k-m². Kauppaan sisältyvät
rakennukset ovat päärakennus ja huoltorakennukset. Päärakennus on rakennettu
vuonna 1960. Sitä on laajennettu vuonna 1990 ja kunnostettu ja korjattu useaan
otteeseen. Rakennus on pinta-alaltaan noin 4 200 k-m² ja se koostuu
ammattiopiston liikuntasalista, toimistohuoneista ja erilaisista opetustiloista.
Huoltorakennuksia on kaksi, niitä käytetään erilaisten ajoneuvojen huoltamiseen
ja ne ovat pinta-alaltaan 143 k-m² ja 61 k-m².

https://karta.pargas.fi/IMS/sv?layers=Terr%25C3%25A4ngkarta&lon=Fastighetsindelning&cp=6688575,23461179&z=0.5
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Kustfast on teettänyt kuntotarkastuksen päärakennuksen länsiosasta
selvittääkseen, soveltuvatko ne Koulukadun koulujen väistötiloiksi 2–5 vuodeksi.
Rakennuksen länsiosa käsittää liikuntasalin ja pukuhuoneet (rakennettu vuonna
1980) sekä kosmetologien koulutustilat (kunnostettu vuonna 2011). 28.3.2020
päivätyn ja 20.4.2020 täydennetyn kuntotarkastuksen on tehnyt RTC Vahanen
Turku Oy. Rapportti osoittaa puutteita perustuksissa, lähinnä aluspalkeissa,
vähäisiä vuotoja katossa ja todennettua kosteutta märkätiloissa, jotka ovat
alkuperäiskunnossa. Kaupunki on tietoinen raportissa esitetyistä puutteista ja
kaupungin suunnitelmissa on osana koulukeskushanketta tehdä kattavia
korjauksia vuoden 2021 alkupuoliskolla ennen kuin osa voidaan ottaa käyttöön
väistötiloina ja myöhempää käyttöä varten.

 Muihin kauppaan sisältyviin rakennuksiin kaupungin edustajat ovat tutustuneet
silmämääräisesti ja saaneet nähtäväksi Rambollin tekemän, 17.6.2013 päivätyn
kuntotarkastuksen. Kuntotarkastuksessa on kartoitettu kaikkien rakennusten
korjaustarpeet tarkastamalla rakennukset avaamatta rakenteita. Näiden
rakennusten kunnosta ei ole uudempaa eikä perusteellisempaa tarkastusta.
Rakennusten arvioidaan kuitenkin olevan sellaisessa kunnossa, että väistöaikana
ei ylläpitokorjausten lisäksi ole tarvetta laajemmille korjauksille.

Kauppahinnan suuruuden vuoksi päätöksen kaupasta tekee kaupunginvaltuusto.
Myös rakennus- ja ympäristölautakunnalla ja kaupunginhallituksella on
kaupunginvaltuuston 17.3.2009 §:ssä 25 tekemän päätöksen mukaan oikeus
ostaa kiinteää ja irtainta omaisuutta, mutta ainoastaan 200 000 euron ja 500 000
euron enimmäismäärään saakka. Kauppaa varten ei ole budjetoitu varoja
vuodeksi 2020, vaan Fastighets Ab kustregionens utbildningsfastigheter
-kiinteistöosakeyhtiön osakkeiden käyttämisestä kaupan vastikkeena on tehtävä
erillinen päätös.

Oheismateriaali Kauppakirjaluonnos
Kartta
Aiesopimus

Ehdotus           Rakennus- ja ympäristölautakunta ehdottaa kaupunginhallitukselle, että
kaupunginvaltuusto päättää ostaa Fastighets Ab kustregionens
utbildningsfastigheter -kiinteistöosakeyhtiöltä tontin 445-10-31-1 sisältäen
alueella kasvavat puut, liittymät, laitteet ja rakennukset lukuun ottamatta
asuntolarakennuksia, tunnus 445-10-31-1-7 (102829012W) ja 445-10-31-1-2
(102829008S). Kauppahinta on 1 262 947 euroa ja vastikkeena käytetään
kauppahintaa vastaavaa osaa kaupungin Kustfastista omistamista osakkeista.

 Kauppa allekirjoitetaan viimeistään 31.12.2020. Omistus- ja hallintaoikeus
siirtyvät 31.12.2020. Myyjä vastaa kaikista koulukiinteistöön liittyvistä maksuista
ja veroista vuonna 2020. Tontti ostetaan rasitteista vapaana, myyjä vastaa
kiinteistöön kohdistuvien kiinnitysten kuolettamisesta.

Paraisten kaupunki laatii kauppakirjan ja maksaa kaupanvahvistajan palkkion.
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Päätös             Ehdotus hyväksyttiin.

___________________

Tiedoksianto Kaupunginvaltuuston päätöksen jälkeen: Kiinteistöpäällikkö, talouspäällikkö,
kaavoituspäällikkö, tekninen päällikkö, maanmittaussihteeri, kaupungingeodeetti

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 176

Valmistelija Kaupungingeodeetti Daniel Backman, puh. 040 488 6066
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Liite 14 Kartta

Oheismateriaali Aiesopimus
Kauppakirjaluonnos

Ehdotus Kaupunginvaltuusto päättää ostaa Fastighets Ab kustregionens
utbildningsfastigheter -kiinteistöosakeyhtiöltä tontin 445-10-31-1 sisältäen
alueella kasvavat puut, liittymät, laitteet ja rakennukset lukuun ottamatta
asuntolarakennuksia, tunnus 445-10-31-1-7 (102829012W) ja 445-10-31-1-2
(102829008S). Kauppahinta on 1 262 947 euroa ja vastikkeena käytetään
kauppahintaa vastaavaa osaa kaupungin Fastighets Ab kustregionens
utbildningsfastigheter -kiinteistöosakeyhtiöstä omistamista osakkeista.

 Kauppa allekirjoitetaan viimeistään 31.12.2020. Omistus- ja hallintaoikeus
siirtyvät 31.12.2020. Myyjä vastaa kaikista koulukiinteistöön liittyvistä maksuista
ja veroista vuonna 2020. Tontti ostetaan rasitteista vapaana, myyjä vastaa
kiinteistöön kohdistuvien kiinnitysten kuolettamisesta.

 Paraisten kaupunki laatii kauppakirjan ja maksaa kaupanvahvistajan palkkion.

Päätös Monica Avellan ilmoitti esteellisyydestä; Fastighets Ab Kustregionens
utbildningsfastigheterin hallituksen jäsen.

 Pöytäkirjaa asiassa piti kaupunginjohtaja Patrik Nygrén.

 Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Kaupunginvaltuuston päätöksen jälkeen: Kiinteistöpäällikkö, talouspäällikkö,
kaavoituspäällikkö, tekninen päällikkö, maanmittaussihteeri, kaupungingeodeetti

 __________________
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Kuntalain mukainen lausuntopyyntö KTO:lle vuosien 2021–2023 toimintasuunnitelmasta

411/00.04.01/2020

Sosiaali- ja terveyslautakunta 25.08.2020 § 72

Valmistelija Sosiaalipalvelupäällikkö Heidi Ulriksson, puh. 02 4585 700
Esittelijä  Vt. sosiaali- ja terveysjohtaja Miia Lindström, puh. 040 688 5497 

etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Toiminnan strategisten linjausten luomiseksi KTO varaa omistajakunnilleen
tilaisuuden esityksen tekemiseen 4.9.2020 mennessä kuntayhtymän toiminnan
suunnittelemiseksi vuosille 2021-2023.

 Kuntakirjeen lähettämisajankohtana ajat ovat vielä epävarmat johtuen
koronapandemiasta. Aiempina vuosina KTO on onnistunut tasapainottamaan
toimintansa ja taloutensa, joten hallitus esittää valtuustolleen vuoden 2019
tilinpäätöksen yhteydessä, että jäsenkunnille palautetaan 500.000€ palvelujen
käytön suhteessa.

 Vuoden 2020 enimmäisenä neljänneksenä  KTO:n talous on pysynyt
tasapainossa. Huhtikuun kriisin keskellä toimintaa on jouduttu sopeuttamaan ja
sama jatkuu jossain määrin myös sen jälkeen.

 Tavoitteena on tulojen ja menojen pitäminen tasapainossa ja hintojen
tarkistaminen vain siltä osin kuin ne eivät kata toiminnasta syntyviä kuluja. Uutta
kunnallista yleistä työehtosopimusta ei vielä ole, joten palkankorotusten
vaikutusta vuosien 2021-2023 talouteen ei täysin pystytä arvioimaan.

 Palvelumuotoilua tehdään seuraten toimintaympäristöstä tulevia
palveluntarpeita johon liittyy kiinteästi tehokas henkilöstösuunnittelu.
Sote-valmistelu sekä muut lakihankkeet vaikuttavat KTO:n toimintaan.

 KTO esittää kunnille toimintansa kehittämistä varten kysymyksiä eri toimialueilta
seuraavasti:

Kuntoutuspalvelut:
 Kuntoutuskeskuksessa on 69 paikkaa, jotka on tarkoitettu tutkimus-, kuntoutus-,

kriisi- ja lyhytaikaishoidon paikoiksi. Lapsille on kaksi yksikköä ja aikuisille kolme.
KTO:ssa ollaan havaittu että erityisesti neuropsykiatristen tutkimus- ja
kriisijaksojen vaikuttavuuden ja asiakkaan paremman kotiutumisen kannalta ovat
jalkautuvat seurantakäynnit asiakkaan kotiympäristöön tärkeitä. KTO on valmis
kehittämään palvelutuotteen johon sisältyisi 1-3 seurantakäyntiä ja kysytään
onko kunnassamme tarvetta kyseiseen palvelutuotteeseen.

 Perheen tukipalveluita ovat lyhytaikainen ja päiväaikainen huolenpito sekä
erityisperhetyö. KTO tulee jatkossa lisäämään perheiden kanssa tehtävää
yhteistyötä, vertaisryhmien perustamista sekä erityisperhetyötä asiakkaan
koteihin.

 Vastaus: Paraisten kaupunki on käyttänyt kuntoutuskeskuksen palveluita ja pitää
hyvänä kehittämismuotona sitä että kuntoutusjakson jälkeen voidaan vielä
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tarvittaessa tehdä seurantakäyntejä asiakkaan kotiympäristöön. 
 Niitä perheitä, joissa on erityistä tukea tarvitsevia lapsia ja nuoria on tärkeätä

tukea lisääntyvällä yhteistyöllä sekä kotiin vietävillä palveluilla. Kunnan kanssa
sovitaan aina asiakaskohtaisesti palvelujen tarpeesta ja laajuudesta. 

 Työ- ja päivätoiminnassa osallisuutta edistävä toiminta on muuttanut uusiin
tiloihin Turkuun Saippua Centeriin. Siellä päivätoimintayksiköt on suunnattu
pääosin vaikeasti vammaisille ja/tai syvästi autismikirjon henkilöille. Tiloissa
toimii myös elämäntaitovalmennus, joka on itsenäistä elämää ja aikuisuutta
tukevaa tavoitteellista opetusta ja ohjausta. Uudet tilat mahdollistavat uusien
asiakkaiden vastaanottamista ja kysytään kunnan tarvetta tähän palveluun.

 Vastaus: Tällä hetkellä Paraisilla ei ole asiakkaita joiden tarve yllämainittuun
palveluun on ajankohtainen.

 KTO kysyy onko kunnassamme lisääntyvää päiväaikaisen toiminnan tarvetta
kehitysvammaisille henkilöille sekä onko tarvetta työvalmennukselle.

 Vastaus: Lisääntyvää päiväaikaisen toiminnan tarvetta ei ole. Työvalmennukselle
saattaa olla tarvetta muutaman asiakkaan kohdalla lähivuosina, mutta
kuntamme ei ota kantaa siihen onko se KTO:n tehtävä. 

Asumispalvelut:
 Sauvoon valmistuvaan asumisyksikköön voidaan muuttaa tammikuussa 2021.

Uusia asumisyksikköjä on suunnitteilla myös Lietoon, Loimaalle ja Paimioon.
KTO:n tavoite on että asukkaat pääsisivät muuttamaan tarvittavan tuen suhteen
oikeaan asumispaikkaan joko kodistaan tai kuntoutuksen jälkeen
mahdollisimman nopeasti. Asumispalvelujen suhteen pyydetään kunnan
kannanottoa seuraaviin kysymyksiin:

 1) Miten KTO:n tulisi huomioida tuotteiden hinnoittelussa, jos kunta varaa
asumisyksikköpaikan etukäteen asiakkaalle/tietylle kunnalle tai jos paikkaa
pidetään varattuna 21 karenssipäivän jälkeen? Millainen malli olisi
oikeudenmukainen suhteessa muihin jäsenkuntiin? Peruskulut kuitenkin säilyvät
asumispaikan suhteen, ja nyt ne ovat jakautuneet tasaisena alijäämänä kaikille
palveluja ostaville kunnille. Vaihtoehtona olisi sopia vakiotuote, jolla kiinteät
kulut katetaan varauksen ajan, sopia asiasta joka kerta erikseen kunnan kanssa
tai ottaa huomioon tämä kuntasuoritteessa valmiiksi.

 Vastaus: Vakiotuote, jolla katetaan kiinteät kulut varauksen ajan jokaisen kunnan
kanssa erikseen sovittuna, kuulostaa oikeudenmukaiselta toimintatavalta.

 KTO kysyy miten olisi oikeudenmukaista ottaa asumisen laskutuksessa huomioon
ne päivät, jolloin asiakas käy kunnan maksamassa osallisuutta tai työllistymistä
edistävässä päivätoiminnassa?

 Vastaus: Asumisyksikölle koituu säästöä siitä että asukas on päivisin muualla.
Laskennallinen vakiotuote joka voidaan vähentää asumisen kuluista niistä
päivistä jolloin asukas on kunnan maksamassa toiminnassa voisi olla vaihtoehto.
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Asiantuntijapalvelut:
 KTO tulee jatkamaan soveltuvin osin koronakriisin aikana käyttöön otettuja

etäasiantuntijapalveluita. Kustannussäästöä tulee täten matkakustannusten
vähenemisen myötä. Kunnat eivät ole ostaneet KTO:lta lääkinnällisen
kuntoutussuunnitelman tekemiseen sosiaalityötä, mutta KTO on kuitenkin
joutunut sisällyttämään sosiaalityötä kuntoutussuunnitelmien valmistavaan
työhön, koska kunnat eivät ole tehneet sitä itse tehneet. Arvio että se johtuisi
rajallisista sosiaalityön resursseista on oikea. Sosiaalityön sisällyttäminen
jatkossakin kuntoutussuunnitelmien hintaan voidaan katsoa aiheelliseksi.

 KTO kysyy onko kunnassamme tarvetta autismikirjon henkilöiden tarkempaan
diagnostiikkaan ja kuntoutuksen suunnitteluun?

 Vastaus:  Tarvetta tarkempaan diagnostiikkaan ja kuntoutuksen suunnitteluun ei
ole tullut sosiaalitoimessa ilmi.

 Mylly-Antin koulun suhteen opetustoimi antaa oman lausunnon.

Liite 13    Kuntalain mukainen lausuntopyyntö KTO – Kehitysvamma-alan tuki- ja
osaamiskeskuksen, Varsinais-Suomen erityishuoltopiirin kuntayhtymän
toimintasuunnitelmaan vuosille 2021-2023

Ehdotus Sosiaali- ja terveyslautakunta ehdottaa, että kaupunginhallitus antaa edellä
esitetyn selvityksen lausuntonaan KTO – Kehitysvamma-alan tuki- ja
osaamiskeskus, Varsinais-Suomen erityishuoltopiirin toimintasuunnitelmaan
vuosille 2021–2023.

 Päätös tarkastetaan välittömästi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Päätös tarkastettiin välittömästi.

 __________________

Tiedoksianto Kaupunginhallitus

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 177

Valmistelija Kaupunginlakimies Monica Avellan, puh. 044 358 5727
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Liite 15 Kuntalain mukainen lausuntopyyntö KTO – Kehitysvamma-alan tuki- ja
osaamiskeskuksen, Varsinais-Suomen erityishuoltopiirin kuntayhtymän
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toimintasuunnitelmaan vuosille 2021-2023

Ehdotus Kaupunginhallitus yhtyy sosiaali- ja terveyslautakunnan ehdotukseen Paraisten
kaupungin lausunnoksi KTO – Kehitysvamma-alan tuki- ja osaamiskeskus,
Varsinais-Suomen erityishuoltopiirin toimintasuunnitelmaan vuosille 2021–2023.

 Päätös tarkastetaan välittömästi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

 Päätös tarkastettiin välittömästi.

Tiedoksianto KTO, vt. sosiaali- ja terveysjohtaja Miia Lindström

 __________________
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Kunnan lausunto Kårkulla samkommun -kuntayhtymän taloussunnitelmasta vuosille 2021–2023

433/02.02.00/2020

Sosiaali- ja terveyslautakunta 25.08.2020 § 73

Valmistelija Sosiaalipalvelupäällikkö Heidi Ulriksson, puh. 02 458 5700
Esittelijä  Vt. sosiaali- ja terveysjohtaja Miia Lindström, puh. 040 688 5497 

etunimi.sukunimi@parainen.fi

Kårkulla samkommun -kuntayhtymän perussopimuksen §:n 15 mukaan
kuntayhtymän jäsenkunnille on varattava tilaisuus lausunnon antamiseen
seuraavan kalenterivuoden talousarviosta ja taloussuunnitelmasta. Kårkulla
samkommun -kuntayhtymän hallitus pyytää siksi kunnalta lausuntoa
kuntayhtymän ehdotuksesta vuosien 2021–2023 taloussuunnitelmaksi.
Suunnitelma pohjautuu palveluihin, jotka jäsenkuntien sosiaalisektorin edustajat
ovat tilanneet asukkaille vuodeksi 2021. Vuoden 2021 suunnitelmassa on
huomioitu tiedossa olevat uudet toiminnot ja mahdolliset suunniteltujen
hankkeiden viivästykset.

Yhtymähallitus päätti 28.5.2020 korottaa kunnilta perittäviä hintoja vuodelle
2021. Korotus on keskimäärin 1,6 % vuoden 2020 hinnoista ja se tehdään
seuraavin perusteluin:
– hinnat ovat pysyneet samoina vuodesta 2019 vuoteen 2020, poikkeuksena 30
% hinnanalennus asumisluokille 1 ja 2
– lisääntyneet panostukset tietojenkäsittelyyn
– yleiset hintojenkorotukset
– inflaatio
– sopimukseen perustuva odotettu palkkojenkorotus
–kasvaneet kiinteistökulut

Tämän lisäksi kuntayhtymä on tehnyt vuoden 2020 talousarvioon -801 570 euron
varauksen, jotta hinnat pysyisivät ennallaan ja kertynyttä ylijäämää pystytään
vähentämään.   Kuntayhtymän ylijäämäkertymä 31.12.2019 on 1 726 381 euroa.
Tätä ylijäämää ei olla huomioitu vastaavalla tavalla hintojen alennuksilla vuodelle
2021, sillä covid-19-epidemian taloudelliset vaikutukset voivat heijastua yhtymän
talouteen tappioina.

Paraisten kaupunki huomauttaa, että Varsinais-Suomen sairaanhoitopiirissä
toteutetaan ja Varsinais-Suomen erityishuoltopiiri KTO:n lausuntopyynnössä
kaudelle 2021–2023 esitetään toimintatapaa, jossa tilinpäätöksen ollessa
ylijäämäinen varoja palautetaan jäsenkunnille. Kårkulla samkommun
-kuntayhtymä voisi noudattaa samaa käytäntöä.

Jäsenkuntien lausunnot huomioidaan lopullisessa talousarviossa, jonka
kuntayhtymän valtuusto vahvistaa vuoden 2020 lokakuussa. 
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Taloussuunnitelmalomake
Oheisessa talouslomakkeessa näkyvät suoritteet, hinnat ja kunnan
kokonaismenot vuosi- ja toimintakohtaisesti siten, että hinnat nousevat 1,6 %.
Joillekin kunnille taloussuunnitelmaan sisältyy myös uutta volyymia uusien
asiakkaiden ja yksikköjen muodossa, minkä seurauksena näiden kuntien
maksuosuudet nousevat vuoteen 2020 verrattuna.  

Kuntakohtaisen taloustaulukon mukaan Paraisten maksuosuudet laskisivat
0,23 % (6 537 euroa) huolimatta siitä, että volyymi kasvaa 3,7 % (858 suoritetta).
Tämä selittyy asumistoiminnan laskulla korkeimmissa luokissa.
Suoritteissa lasketun volyymin lasku (36 %) on tapahtunut neuvontatoiminnassa.
Tämä johtuu siitä, että kaupunki palkkasi vuonna 2018 sosiaaliohjaajan, jonka
tehtävänä on opastaa ja neuvoa avohoidon asiakkaita (vuonna 2020 lasku oli
43 %).  Kustannusten arvioidaan vähentyneen noin 10 000 euroa.

Volyymin kasvua on nähtävissä työtoiminnassa (3,8 %), jossa kustannukset ovat
kasvaneet 40 000 eurolla. Myös senioritoiminta on kasvanut (11 %)
10 000 eurolla.

Kotona järjestettävää senioritoimintaa järjestetään asiakkaille, jotka eivät
osallistu päivätoimintaan. Toiminta on laajentunut vuosien varrella yhä
useammille asiakkaille siten, että tällä hetkellä kaikilla, jotka eivät osallistu päivä-
tai työtoimintaan, on seniorimaksu.  Kotona järjestettävässä senioritoiminnassa
on kyse aktivoimisesta ja aistien stimuloimisesta yksittäin tai ryhmässä riippuen
kunkin toiveista ja yksilöllisestä tarpeesta. Kotona järjestettävän
senioritoiminnan vuodelle 2021 suunnitellut kustannukset ovat Paraisten osalta
143 300 euroa. Tämä kustannus lasketaan perinteisten, yksilöllisesti vaihtelevien
asumiskustannusten päälle. Kaupungin omissa asumispalveluyksiköissä ja muissa
ostetuissa asumispalveluissa, mukaan lukien Varsinais-Suomen erityishuoltopiiri
KTO, nämä toiminnot kuuluvat normaaliin päivittäiseen toimintaan ilman
lisäkustannuksia. Myös näissä asumisyksiköissä asuville tarjotaan yksilöllistä
huolenpitoa.

Kårkullan toiminnan piirissä olevien senioreiden asumishinnat (sekä
seniorimaksu) ovat merkittävästi kalliimpia kaupungille kuin itse järjestetty
senioriasuminen ja -toiminta tai muilta tuottajilta ostetut vastaavat
asumispalvelut.    Kaupunki ehdottaa, että Kårkulla samkommun -kuntayhtymä
kehittää ikääntyneille keskitettyjä senioriasumisyksiköitä yhteistyössä kuntien
kanssa noudattaen samaa käytäntöä kuin kunnat ja muut yksityiset
palveluasumisyksiköt. Laskutus tapahtuisi kiinteän asumishinnan perusteella eikä
näin ollen perustuisi Kårkullan muun toiminnan luokitteluarviointiin tai
lisämaksuina tuleviin seniorimaksuihin.  

Kuntayhtymän palveluihin on ohjattu myös osa uusista aikuisista asiakkaista,
jotka eivät aikaisemmin ole olleet erityishuollon asiakkaita. Asumispalvelua ja
päivätoimintaa ostetaan asiakkaille, jotka aikaisemmin ovat selvinneet
erikoissairaanhoidon (psykiatrian) hoitotoimenpiteiden ja kunnallisen avohuollon
yhdistelmällä, mutta jotka avun tarpeen kasvettua tarvitsevat tuettua asumista.
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Paikkakunnalla ei ole työikäisille suunnattuja ruotsinkielisiä mielenterveyshuollon
asumispalveluja, minkä vuoksi tällaisia palveluja on hankittu Kårkulla
samkommun -kuntayhtymältä . 

Investointimenot
Kuntayhtymän investoinnit rahoitetaan suunnittelukaudella omilla lainoilla ja
avustuksilla, ei peruspääoman korotuksilla.

Uusien asumisyksikköjen rakennuttajana on usein jokin muu taho kuin
kuntayhtymä, kuten kunnalliset kiinteistöyhtiöt tai paikalliset DUV-yhdistykset,
jotka suoraan tai kuntayhtymän kautta vuokraavat asiakkaille
huoneistoja/asuntoja. Ulkopuolisten rakennuttajien ollessa kyseessä, kuten
silloinkin kun kuntayhtymä itse on rakennuttajana, edellytetään korkeiden
rakennuskustannusten takia useimmiten, että Valtion asuntorahasto ARA
osallistuu rahoittamiseen. Kuntayhtymän investointibudjetti vuodelle 2021 on
todennäköisesti noin 3,65 miljoonaa euroa ja sisältää vain projekteja, joille ei voi
hakea ARA-rahoitusta.

Lausuntopyynnön mukaan eri puolilla aluetta sijaitsevia palveluyksiköitä on
tarpeen kunnostaa ja laajentaa. Useissa tapauksissa kyse on korvaavista
paikoista, eikä kokonaan uusista paikoista. Uudet hankkeet luovat
kustannuspainetta kuntien maksuosuuksiin lisääntyvien poistojen ja
pääomakustannusten muodossa. Kustannuspaine vuodelle 2021 on noin
0,15 miljoonaa euroa. Lausuntopyynnöstä ei käy ilmi, millä tavalla Kårkulla
samkommun -kuntayhtymä vastaa kustannuspaineeseen. Aikaisempina vuosina
kustannuspainetta ollaan pyritty hallitsemaan toimintaa tehostamalla.

Paraisten kaupunki jatkaa tiivistä ja hyvää yhteistyötä Kårkulla samkommun
-kuntayhtymän kanssa, jonne ohjataan uusia asiakkaita tarvittaessa. Paraisten
kaupunki on ostanut kuntayhtymältä erityispalveluja, kuten
”Somris”-kesäpäivätoimintaa koululaisille, joilla on erityistarpeita, vanhempien
työssäolon ajaksi sekä säännöllisiä ”Nattis”-viikonloppuleirejä alaikäisille
omaishoitajien sijaishoidon puitteissa (nämä kustannukset maksetaan
omaishoidon tuesta).

Yhteistyö Kårkullan kanssa on joustavaa ja pääsääntöisesti asiakkaille löydetään
aina heidän tarpeisiinsa räätälöityjä ratkaisuja. 

Jo olemassa olevien asiakkuuksien volyyminlisäyksestä tulee sopia
yksilökohtaisesti kaupungin sosiaalitoimen kanssa. Kaupungin viranhaltijat ja
erityisneuvolan edustajat kokoontuvat säännöllisesti kuukauden välein.
Kokouksissa suunnitellaan toimia esiin tulleiden palvelutarpeiden pohjalta ja
pidetään toinen osapuoli ajan tasalla vireillä olevista asioista. Uuden käytännön
mukaisesti kaupunki kutsuu tarvittaessa koolle verkostotapaamisia. Aiemmin
erityisneuvola kutsui koolle IP-suunnittelukokouksia oman tarvearvioinnin
pohjalta. Työnjakoa on selkiytetty. Sovittu yksilöllinen tilaussuunnitelma voi siis
tarvittaessa muuttua vuoden aikana.
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Kårkulla samkommun -kuntayhtymän hallitus pyytää kunnalta lausuntoa liitteenä
olevasta taloussuunnitelmasta viimeistään perjantaina 6.9.2020.

Oheismateriaali Kårkulla samkommun - kuntayhtymän lausuntopyyntö kuntayhtymän
taloussuunnitelmasta vuosiksi 2021–2023
Paraisten maksuosuudet vuonna 2021

Ehdotus Sosiaali- ja terveyslautakunta ehdottaa, että kaupunginhallitus antaa edellä
olevan selvityksen lausuntonaan Kårkulla samkommun -kuntayhtymälle.

Päätös tarkastetaan välittömästi.

Päätös Päätös hyväksyttiin.

 Päätös tarkastettiin välittömästi.

 __________________

Tiedoksianto Kaupunginhallitus

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 178

Valmistelija Kaupunginlakimies Monica Avellan, puh. 044 358 5727
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Oheismateriaali Kårkulla samkommun -kuntayhtymän lausuntopyyntö kuntayhtymän
taloussuunnitelmasta vuosiksi 2021–2023

 Paraisten maksuosuudet vuonna 2021

Ehdotus Kaupunginhallitus antaa sosiaali- ja terveyslautakunnan hyväksymän selvityksen
lausuntonaan Kårkulla samkommun -kuntayhtymälle.

 Päätös tarkastetaan välittömästi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

 Päätös tarkastettiin välittömästi.

Tiedoksianto Kårkulla samkommun -kuntayhtymä, vt. sosiaali- ja terveysjohtaja Miia Lindström

 __________________
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Kårkulla samkommun -kuntayhtymän muutetun perussopimuksen hyväksyminen

489/00.01.00.00/2020

Sosiaali- ja terveyslautakunta 25.08.2020 § 74

Valmistelija Vt. sosiaali- ja terveysjohtaja Miia Lindström, puh. 040 688 5497
Esittelijä  Vt. sosiaali- ja terveysjohtaja Miia Lindström, puh. 040 688 5497 

etunimi.sukunimi@parainen.fi

Kårkulla samkommun -kuntayhtymän nykyinen perussopimus tuli voimaan
1.1.2011. Kuntayhtymässä perussopimuksen päivittäminen on jäänyt
odottamaan sote-uudistuksen valmistumista. Sote-uudistuksen siirtyessä jälleen
kerran eteenpäin sopimuksen päivitys ei voi enää odottaa ja päivitys tehdään sen
vuoksi nyt. Perussopimukseen tehtäviin muutoksiin on saatava kuntayhtymän
jäsenkuntien hyväksyntä. Jäsenkunnista vähintään kahden kolmasosan (= 33
kunnasta 22 kuntaa) on vahvistettava muutokset. Näiden kuntien yhteenlasketun
asukasmäärän on oltava vähintään puolet kaikkien jäsenkuntien
yhteenlasketusta asukasmäärästä (kuntalain 57 §).

Jäsenkuntien päätökset muutosten hyväksymisestä on toimitettava
kuntayhtymälle vuoden 2020 syyskuun loppuun mennessä.  Päivitetty
perussopimus tulee voimaan sen jälkeen, kun yhtymävaltuusto on todennut
tarvittavan määrän jäsenkuntia hyväksyneen sen, kuitenkin aikaisintaan
1.1.2021.

Ehdotettu perussopimus on vanhan perussopimuksen päivitys, eikä näin ollen
sisällä sellaisia muutoksia palveluihin, joilla olisi laajamittaisia vaikutuksia
käyttäjien tai kuntien osalta.  

Ehdotuksessa päihdehuoltoa koskeva luku on poistettu, koska päihdehuolto ei
enää kuulu Kårkullan toimintaan.

 Uusi perussopimusehdotus ei sisällä pykälää 17 § Suoritteiden hinnoittelu ja
laskutus. Kaupunki ehdottaa, että suoritehinnoittelun perusteet esitetään
tarkemmin perussopimuksessa.

 22 § Tilikauden yli- tai alijäämän käsittely. Pykälässä ehdotetaan, että
yhtymävaltuusto voisi päättää tilikauden ylijäämän palauttamisesta
jäsenkunnille. Kaupunki ehdottaa pykälää muutettavaksi siten, että tilikauden
ylijäämä palautetaan kunnille vastaavalla tavalla kuin erikoissairaanhoitopiiri
tekee.

Liite 14  Ehdotus Kårkulla samkommun -kuntayhtymän perussopimukseksi
15   Voimassa oleva Kårkulla samkommun -kuntayhtymän perussopimus

Ehdotus Sosiaali- ja terveyslautakunta käsittelee ja hyväksyy asian ja siirtää sen
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kaupunginhallitukselle.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

 Päätös tarkastettiin välittömästi

 __________________

Tiedoksianto Kaupunginhallitus

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 179

Valmistelija Kaupunginlakimies Monica Avellan, puh. 044 358 5727
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Sosiaali- ja terveyslautakunta on esittänyt seuraavat huomautukset ehdotuksesta
Kårkulla samkommun -kuntayhtymän perussopimukseksi:

 Uusi perussopimusehdotus ei sisällä pykälää 17 § Suoritteiden hinnoittelu ja
laskutus. Kaupunki ehdottaa, että suoritehinnoittelun perusteet esitetään
tarkemmin perussopimuksessa.

 22 § Tilikauden yli- tai alijäämän käsittely. Pykälässä ehdotetaan, että
yhtymävaltuusto voisi päättää tilikauden ylijäämän palauttamisesta
jäsenkunnille. Kaupunki ehdottaa pykälää muutettavaksi siten, että tilikauden
ylijäämä palautetaan kunnille vastaavalla tavalla kuin erikoissairaanhoitopiiri
tekee.

Liite 16 Ehdotus Kårkulla samkommun -kuntayhtymän perussopimukseksi

Oheismateriaali Voimassa oleva Kårkulla samkommun -kuntayhtymän perussopimus

Ehdotus Kaupunginhallitus päättää ilmoittaa Kårkulla samkommun -kuntayhtymälle, että
Paraisten kaupunki katsoo, että perussopimusehdotukseen tulisi tehdä edellä
olevat muutokset, ja palauttaa asian kuntayhtymälle.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Kårkulla samkommun -kuntayhtymä

 __________________
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Osallistuminen I samma båt – samassa veneessä rf ry:n maaseutuohjelman ja kalatalousohjelman
rahoituksen kaudella 2021–2027

677/14.01/2020

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 180

Valmistelija Elinkeinopäällikkö Tomas Eklund, puh. 040 488 5675
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 I samma båt – samassa veneessä rf ry on Paraisten kaupungin, Kemiönsaaren
kunnan ja Kustavin kunnan Leader-yhdistys. Yhdistys rahoittaa maaseudun
hankkeita Euroopan maaseudun kehittämisen maatalousrahastosta ja
elinkeinokalatalouden hankkeita Euroopan meri- ja kalatalousrahastosta
Saaristomeren kalatalousryhmän kautta. Molempien rahastojen nykyiset
ohjelmakaudet päättyvät vuoden 2020 loppuun.

 Maa- ja metsätalousministeriö on 6.4.2020 lähettänyt kaikille
Leader-yhdistyksille kirjeen, jossa niitä kehotetaan pyytämään kunnilta
sitoutumispäätöstä tietyn Leader-ryhmän toimintaan tulevalla ohjelmakaudella
2021–2027.

 Leader-rahoituksella tuetaan yleishyödyllisiä kehittämishankkeita ja
yleishyödyllisiä investointeja. Maaseutuohjelmasta rahoitetaan myös yritysten
investointeja ja yhteistyöhankkeita. Maaseuturahaston rahat koostuvat EU:n
osuudesta (42 %), valtion osuudesta (38 %) sekä kuntien osuudesta
(20 %). Kuntien osuus I samma båt – samassa veneessä rf ry:ssä määräytyy
asukasmäärän perusteella niin, että vuoden kuntarahaosuus perustuu edeltävän
vuoden asukasmäärään 31.12. Asukaskohtainen summa on ollut 5 euroa.

 Kalatalousohjelman kuntakohtaiset rahoitusosuudet perustuvat kunnan
asukaslukuun, elinkeinokalatalouden toimijoiden lukumäärään ja kalatalouden
suhteelliseen merkitykseen kunnalle. Paraisten kaupungin osuus tulee arviolta
olemaan korkeintaan 3 000 euroa/vuosi.

Liite 17 Kuntakirje

Oheismateriaali Toimintakertomus 2014–2020, I samma båt – samassa veneessä rf ry
 Saaristomeren kalatalousryhmän toimintakertomus 2014–2020, tilanneraportti

ja katsaus tulevaan

Ehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että Paraisten kaupunki
osallistuu I samma båt – samassa veneessä rf ry:n maaseutuohjelman
rahoitukseen ohjelmakaudella 2021–2027. Maaseutuohjelman kuntaraha
määräytyy vakituisen asukasmäärän mukaan ja se on 5 euroa/asukas. Kuntaraha
laskutetaan vuosittain huhtikuussa.

 Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että Paraisten kaupunki



PARGAS STAD
PARAISTEN KAU PUN KI

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
KOKOUSPÖYTÄKIRJA

8/2020 489

Kaupunginhallitus § 180 07.09.2020

osallistuu I samma båt – samassa veneessä rf ry:n kalatalousohjelman
rahoitukseen ohjelmakaudella 2021–2027. Kalatalousohjelman kuntaraha on
Paraisten kaupungin osalta korkeintaan 3 000 euroa vuodessa ja se laskutetaan
vuosittain syyskuussa.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Elinkeinopäällikkö, talouspäällikkö,
hankekoordinaattori, Leader-yhdistys I samma båt – samassa veneessä rf ry

 __________________
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Lotta Laaksosen ym. aloite Saariston rengastien pyörätien suunnittelun jatkamisesta

Kaupunginvaltuusto 13.12.2018 § 143

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Saariston rengastiet ovat hienoimpia kesäpyöräilyreittejämme ja voisivat olla
kansainvälisesti merkittävä pyöräturistikohde. Nykykunnossa ne ovat kuitenkin
hengenvaarallisia. Kun Iossiliikenne tulee toista kaistaa jatkuvana jonona ja
vastaantulevalla kaistalla ajaa iso rekka niin pyöräilijälle ei jää enää tilaa olla
tiellä. Pientareet ovat pahimmillaan vain 5 cm leveät. Vaihtoehtona joissain
kohdin oleva huonokuntoinen hiekkapolku ei ole ajokelpoinen maantiepyörille ja
muillakin pyörillä hyvin raskas. Saariston rengastie pitää saada kuntoon, ennen
kuin pahempia onnettomuuksia sattuu!

 Saaristen rengastien pyörätien suunnittelua tulee jatkaa Nauvon kirkonkylästä
eteenpäin Korppoon keskustaan saakka."

 __________________

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 181

Valmistelija Yhdyskuntainsinööri Matias Jensén, puh. 044 358 5724
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Saaristotien rengastien kartoittamiseen pyöräilijöiden näkökulmasta on viime
vuosina panostettu paljon, koska kyseessä on suosittu pyöräilyreitti, jonka
pyöräilijämäärät ovat viime vuosina olleet nousussa. Pyöräilymatkailu on
lisääntynyt sekä isolla että pienellä rengastiellä ja pyöräilijöiden määrän
oletetaan kasvavan edelleen. Viimeisin tehtyjen selvitysten sarjassa on vuoden
2019 lopussa tehty ”Saariston pienen rengastien pyöräilyn ja jalankulun
kehittämissuunnitelma”. Suunnitelma tehtiin ELY-keskuksen, Varsinais-Suomen
liiton, Naantalin kaupungin, Turun kaupungin ja Paraisten kaupungin välisenä
yhteistyönä. Tämän raportin laatimisen yhteydessä käyttäjillä on ollut
mahdollisuus esittää mielipiteitä ja palautetta, joita on tarkasteltu ja otettu
huomioon suunnitelmassa.

Saariston rengastien kehittäminen yhdessä eri sidosryhmien ja viranomaisten
kanssa on pitkäjänteistä työtä, jossa ELY-keskuksella tienpitäjänä on tärkeä ja
ratkaiseva rooli. Syksyllä 2020 käynnistyy suunnittelutyö, jossa laaditaan
suunnitelma muun muassa siitä, miten Saariston rengastien reitti kannattaa
merkitä opastein niin, että se on käyttäjien kannalta selkeämpi. Opasteiden
uusimistyö toteutetaan MAL-rahoituksen puitteissa tämän suunnitelman
pohjalta. Tämän lisäksi käynnissä on Arc Gate -niminen hanke, jossa
suunnitellaan vuorovaikutteisten infotaulujen sijoittamista eri puolille saaristoa
ja aurinkoenergialla toimivan sähköpyörien latausaseman rakentamista Nauvon
vierasvenesatamaan. Nämä hankkeet ja toimenpiteet eivät paranna Saaristotien
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liikenneturvallisuutta välittömästi, mutta välillisesti parempi opastus ja
tiedottaminen lisäävät turvallisuutta.

Saariston rengastien turvallisuutta välittömästi parantava toimenpide on ollut
pyöräpolun asfaltointi Ersbyn ja Lillmälön kylätien välillä vuosina 2016–2019.
Jäljellä oleva osuus Lillmälön kylätieltä lauttapaikalle on tarkoitus asfaltoida
lähivuosina, mahdollisesti jo vuonna 2021. Abborhåletin ja Rödhällssundetin
siltojen uusimisen yhteydessä silloille saatiin erilliset kevyen liikenteen väylät.
Tänä vuonna uusittiin myös Paraisten keskustan ja Kaarinan välisen kevyen
liikenteen väylän päällyste. Paraisten kaupunki tilaajana laati vuosina 2010–2011
yhdessä ELY-keskuksen kanssa tiesuunnitelman Prostvikin lauttapaikan ja Nauvon
keskustan väliselle erilliselle kevyen liikenteen väylälle. Suunnittelu rahoitettiin
suurelta osin EU-rahoituksella. Kyseistä tiesuunnitelmaa ei ole vielä hyväksytty
rahoituspäätöksen puuttuessa. Väylän kustannusarvio oli noin 2 miljoonaa euroa.

Kun Prostvikin ja Nauvon keskustan välinen kevyen liikenteen väylä on
toteutettu, luonteva jatko Rengastien kevyen liikenteen väylälle on Nauvon
keskustan ja Korppoon välinen osuus. Rengastien käyttöä tukevia ja turvallisuutta
lisääviä toimenpiteitä on tehty myös rengastien Naantalissa kulkevilla osuuksilla.

Saaristotien kevyen liikenteen väylän kehittämisen lisäksi kaupunki tekee
vuosittain toimenpiteitä pyöräilyliikenteen parantamiseksi keskusta-alueilla, mikä
on tärkeä osa työmatkapyöräilyn edistämistä ja pyöräilymatkailun tukemista.

Oheismateriaali Saariston pienen rengastien pyöräilyn ja jalankulun kehittämissuunnitelma

Ehdotus Edellä oleva selvitys annetaan vastauksena Laaksosen aloitteeseen, joka täten
todetaan loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Lotta Laaksonen, kaavoituspäällikkö H.S.-L.,
elinkeinopäällikkö T.E., tekninen päällikkö J.N., yhdyskuntainsinööri M.J.

 __________________
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Harri Lehtisen ym. aloite hirvieläinonnettomuuksien vähentämiseksi Saaristotiellä

884/08.00.00.03/2018

Kaupunginvaltuusto 13.12.2018 § 142

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "1. Paraisten kaupungin pitää toimia aktiivisesti yhdessä ELY-keskuksen kanssa ja
vauhdittaa riista-aidan rakentamista Saaristotielle välille Kuusisto-Paraisten
keskusta. Saaristotien turvallisuutta on hankkeella parannettava. Jos
ELY-keskuksen kautta rahoitusta ei saada välille Kalkkitien liikenneympyrä -
Norrbyn Rantatien risteys (Reimarin risteys), on kaupungin pikaisesti
suunniteltava liikenneturvallisuutta tehostavia keinoja tälle onnettomuusherkälle
alueelle.

 2. ELY-keskuksen suunnitelma kattaa välin Kaarina - Norrbyn Rantatien risteys.
Koska riistakantaa ei voi keskusta-alueella turvallisuussyistä metsästämällä
juurikaan rajoittaa, pitää kaupungin laatia yhteistyössä ELY-keskuksen kanssa
suunnitelma, miten tehdään turvalliseksi alue välillä keskustan liikenneympyrä
(rondelli) - Ersby.

 3. Pikaisesti ELY-keskuksen kanssa käynnistettävä suunnittelu
hirvieläinonnettomuuksien vähentämiseksi myös välille Ersby - Lillmälön
lauttaranta sekä Nauvon Lillandetissa (väli Prostvik - Vikom on erittäin
onnettomuusherkkää aluetta.)

 Syksy on peura-, kauris- ja hirvikolareiden sesonkiaikaa. Saaristotiellä niitä
tapahtuu erityisen paljon. Turunmaa on vahvan hirvieläinkannan aluetta.
Hirvieläinten luontainen vaeltaminen kesä- ja talvilaidunalueiden välillä,
rannikolta sisämaahan ja takaisin, aiheuttaa niiden liikkumista Saaristotien yli.
Valkohäntä- ja metsäkauriskanta on Paraisten alueella suotuisien
elinolosuhteiden myötä merkittävä liikenneturvallisuusongelma. Varsinkin
kiima-aikana erityisesti urokset liikkuvat suuriakin matkoja etsiessään naaraita.
Erityisen vaarallista aikaa on hämärä ja sitähän näin loppusyksystä riittää.

 Teillä, joilla liikkuu paljon autoja, luonnollisesti tapahtuu myös enemmän
hirvieläinonnettomuuksia.

 Saaristotie on vilkkaasti liikennöity: sillä liikkuu keskimäärin 10 000 autoa/vrk ja
kesäaikaan jopa 15 000 autoa/vrk. Luku asettuu oikeisiin mittasuhteisiin, kun
verrataan sitä esim. vt 8 liikennemäärään välillä Tku-Nousiainen, joka on 15
000-16 000 autoa/vrk. Paikallisen vakuutusyhtiön (Lokalförsäkring) mukaan
onnettomuudet maksavat keskimäärin 1 800 € kpl.

 Erityisesti riski törmätä hirveen tai muuhun hirvieläimeen on suuri niillä alueilla,
joissa ei ole hirviaitaa ja Saaristotieltä se puuttuu kokonaan. Tässä
riistanhoitoyhdistyksien kirjaamista (Riistakeskuksen ylläpitämä järjestelmä,
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jonka nimi on Omariista) SRV-tapahtumista (suurriista virka-apu) kirjattu kartta
Saaristotiellä Paraisten kunta-alueella 2018 tapahtuneista
hirvieläinonnettomuuksista:

 (Kuvat liitteessä.)

 Tienpitäjän mahdollisuudet hirvieläinonnettomuuksien vähentämiseksi ovat
tiedottamisen lisäksi kuljettajien varottaminen, ajokäyttäytymiseen
vaikuttaminen sekä riista-aitojen rakentaminen. Lisäksi merkittävä rooli
hirvieläinonnettomuuksien vähentämisessä on Suomen riistakeskuksen
koordinoimalla hirvieläinkannan säätelyllä, jota käytännössä toteuttavat
metsästäjät alueellisesti asetettujen tavoitteiden ja toimintaperiaatteiden
mukaisesti. Keskusta-alueella tehokas metsästäminen ei ole mahdollista, koska
ampua ei voi (eikä saa) kuin vähintään 150 m etäisyydellä asutuksesta Lisäksi
peurat levittäytyvät tehokkaasti ja vaikka keskusta-alueen eläimiä pystytään
vähentämään metsästämällä tilapäisesti, uusia tulee nopeasti tilalle näille
alueille, joissa ruokaa on tarjolla runsaasti ja vihollisia on vähän.

 Onnettomuudet ovat Saaristotiellä lisääntyneet viime vuosina voimakkaasti
(tilanne 11/2018):

 (Tilasto liitteessä.)

 Paraisten riistanhoitoyhdistyksen toiminnanohjaaja Olle Lerche otti minuun
yhteyttä, toimitti ylläolevat tiedot ja kertoi, että rhy on kuluvan vuoden aikana
ollut yhteydessä ELY:yn ja selvittänyt, mitä tilanteessa on tällä hetkellä
tehtävissä. Yhdessä ELY-keskuksen kanssa on tehty toimenpidesuunnitelma, jossa
mm.

 Saaristotien varteen vedetty keltaista nauhaa.
 tekeillä on varoitus-/ilmoitustaulu Saaristotien varteen muutamiin

paikkoihin, jossa informoidaan onnettomuuksista. määrästä ja
vaara-alueista. (Tämä on valitettavasti tällä hetkellä jumissa,
liikennelainsäädännön mukaan tienviereen ei saa laittaa muuta kuin
liikennemerkkejä, ELY-keskus on tilanteessa voimaton.)

 tienvarsia on raivattu
 jahtia tehostettu
 onnettomuuspaikat kartoitettu (kts oheiset kartat ja tilastot)
 riista-aita auttaisi tilannetta

 Karkea hinta riista-aidan rakentamiselle välille Kuusisto - Kalkkitien kiertoliittymä
270 000 €. Kalkkitien kiertoliittymä - 250 m ennen Supermarketti Reimaria 60
000 €. Kaikkineen riista-aitaa n. 18 000 m. Portteja 5 kpl. Nieluja 36 (sis. kvl. akk.
ja liittymät). (Matti Vuolamo, Destia Oy, Infrasuunnittelu)

 Jaakko Klang, liikenneturvallisuusinsinööri ELY-keskuksesta on suullisesti
ilmoittanut, että asiaa kannattaa ajaa ELY-keskuksen suuntaan. rahaa saattaisi
löytyä aidan rakentamiseen. Klang 26.11.2018: “...kyllä kunnan virkamiesten ja



PARGAS STAD
PARAISTEN KAU PUN KI

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
KOKOUSPÖYTÄKIRJA

8/2020 494

Kaupunginvaltuusto § 142 13.12.2018
Kaupunginhallitus § 182 07.09.2020

päättäjien aktiivisuudella voidaan hankkeiden toteutumista nopeuttaa varsinkin,
kun kyseessä on investointi tien turvallisuuden parantamiseen.”

Liite 27    Aloitteen kuvat, kuvatekstit ja tilasto

 __________________

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 182

Valmistelija Yhdyskuntainsinööri Matias Jensén, puh. 044 358 5724
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Saaristotien peura- ja kauriseläinonnettomuuksiin liittyvät ongelmat on pantu
merkille ja huomioitu parhaillaan valmisteilla olevassa Turunmaan
liikenneturvallisuussuunnitelmassa. Onnettomuuksien määrä on suuri koko
Saaristotiellä, eivätkä onnettomuudet ole kytköksissä tiettyihin tieosuuksiin, vaan
niitä esiintyy yleisesti. Tarkempia tietoja Saaristotien hirvieläinonnettomuuksista
löytyy linkin https://mobilityanalytics.ramboll.com/onn/hirvielain kautta.

Saaristotien tienpitäjä eli ELY-keskus on yhtenä toimenpiteenä pystyttänyt
liikennemerkit, jotka varoittavat tienkäyttäjiä tiellä olevista eläimistä.
Varoitusmerkkien lisäksi yksittäisillä Saaristotien osuuksilla on keltaisia
pelottelunauhoja. Kaupunki tukee aktiivisesti tienpitäjän toimenpiteitä
Saaristotien liikenneonnettomuuksien vähentämiseksi, mutta
liikenneturvallisuutta parantavien toimenpiteiden suunnittelu ja kustantaminen
on ensisijaisesti tienpitäjän tehtävänä ja vastuulla.

ELY-keskuksen tietojen mukaan riista-aidan suunnittelu Kaarinan ja Paraisten
keskustan väliselle osuudelle on alkuvaiheessa. Suunnitelmien valmistuttua ja
ennen hankkeen toteuttamista tiesuunnitelma tulee hyväksyä ja hankkeelle
myöntää investointivarat. ELY-keskukselle suunnitelmat laativan konsultin
mukaan kustannusarvio kyseiselle osuudelle on noin 300 000 euroa. Hankkeen
toteuttamiselle ei ole tällä hetkellä vahvistettua aikataulua.

Vaikka Paraisten keskustan ja Kaarinan välinen osuus on Saaristotien vilkkaimmin
liikennöity osuus ajoneuvojen määrän ollessa noin 11 000 vuorokaudessa,
liikenneonnettomuuksien vähentämiseen tähtääville toimenpiteille on tarvetta
myös Paraisten keskustan jälkeisellä osuudella. Tällä hetkellä tälle osuudelle ei
ole suunnitteilla riista-aitaa, mutta Paraisten kaupunki korostaa sellaisen
tärkeyttä ja merkitystä yhteydenpidossaan ELY-keskuksen kanssa.

Ehdotus Edellä oleva selvitys annetaan vastauksena Lehtisen aloitteeseen, joka täten
todetaan loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Harri Lehtinen, tekninen päällikkö J.N.,

https://mobilityanalytics.ramboll.com/onn/hirvielain/
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yhdyskuntainsinööri M.J., ylläpitoinsinööri S.I.

 __________________
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Lotta Laaksosen ym. aloite ekologisuuden kokonaisvaltaisesta huomioimisesta uudessa suunnittelussa
rakennusten ja viheralueiden osalta

513/00.01.03/2019

Kaupunginvaltuusto 11.06.2019 § 69

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Me haluamme kaupunkina olla ekologinen ja luova edelläkävijä, joten tarvitaan
myös ratkaisuja, jotka tukevat siihen.

 - Tulevissa uusissa rakennuksissa tulee huomioida ekologisuus niin
rakennusmateriaaleissa kuin -ratkaisuissa. Arkkitehtuurisesti merkittävään,
edistykselliseen rakentamiseen tulee pyrkiä.

 - Tulee käyttää mahdollisimman paikallisia materiaaleja ja kilpailutuksessa
huomioida paikallisuus erillisarvona.

 - Viihtyvyyttä lisäten ja luontoarvoja korostaen kaupungin metsien retkeilyarvoa
pitää lisätä. Kaupungin tulee luopua kaikesta avohakkaamisesta ja siirtyä
jatkuvapeitteiseen metsänkasvatukseen, jotta metsät myös pysyvät
retkeilykelpoisina. Päätös tukee myös hiilineutraaliuteen pyrkimistä.

 - Rakentamisessa tulee huomioida mahdollisuus omaan energiantuotantoon
(esim. aurinkopaneelit katoille, aurinkokeräimet lämpimän veden tuotantoon).

 - Kaupunkilaisten hyöty syötävien hedelmien keräämisestä – metsäpuutarhat
viheralueilla luovat myös upean kukkaloiston kevääseen.

 Ehdotus: Kaupunkisuunnittelussa niin rakentamisen kuin vihersuunnittelun
alueella tulee ottaa tärkeänä osatekijänä huomioon ekologisuus ja
kaupunkiympäristön viihtyvyys viherrakentamisen myötä. Kaupunkialueelle
mahdollisimman paljon syötäviä hedelmiä tuottavia puita."

 __________________

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 183

Valmistelija Tekninen päällikkö Jonas Nylund, puh. 050 428 3774
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Paraisten kaupungin strategiassa kestävä kehitys on yksi pääteemoista, joka
näkyy vahvasti toimintasuunnitelmassa (v. 2018-2021) ja toimenpiteissä
erityisesti otsikon ”Aktiivista vapaa-aikaa vihreässä keskustassa” alla.
Käytännössä kestävää kehitystä edistetään kaupungissa kokonaisvaltaisesti aina
maankäytön suunnittelusta lähtien, jossa tavoitteena on järjestää alueiden
käyttö ja rakentaminen niin, että siinä luodaan edellytykset hyvälle
elinympäristölle sekä edistetään ekologisesti, taloudellisesti, sosiaalisesti ja
kulttuurisesti kestävää kehitystä. Ajankohtaisena esimerkkinä voidaan mainita
Paraisten keskustan yleiskaavatyö, jossa käsitellään mm. asumista, liikennettä,
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virkistyskäyttöä, reittejä ja kulttuuriympäristöä. Myös kaupungin
rakennusjärjestystä muutettiin hiljattain siten, että lupamenettelyä
joustavoitettiin aurinkokeräinjärjestelmien ja maalämmön toteuttamisen osalta
(kv 12.5.2020 § 18).

 Viheralueiden suunnittelussa on ekologinen kestävyys otettu huomioon jo
pitkään. Lisäksi on viime vuosien aikana ruvettu tarkastelemaan aluesuunnittelua
laajemmasta ekososiaalisen systeemin näkökulmasta. Tästä perspektiivistä
nähtynä ihminen on osa luontoa ja luonto osa yhteiskuntaa – molemmat
vaikuttavat toisiinsa. Tätä kautta myös sosiaalisen (ja taloudellisen) kestävyyden
ja kytkeytyneisyyden tekijät pyritään huomioimaan ei erillisinä vaan kiinteinä
osina kaupunkiekologiaa. Viheralueet ja kaupungin omistamien kiinteistöjen
tontit, esimerkiksi päiväkotien ja koulujen pihat, katsotaan yhdeksi jatkumoksi.

 Tästä esimerkkeinä mainittakoon Seikkailugolf (2017), Keskuspuiston
yleissuunnitelma (2019) sekä Keskuspuiston leikkipuiston suunnitelma (2019) ja
rakenteilla oleva hortensiapuisto (2020). Samoin hulevesien hallinnassa pyritään
yhä enemmän luonnonmukaisen, kasvillisuuteen pohjautuvan hallinnan
käyttöönottoon perinteisen putkituksen rinnalla. Tätä olemme pyrkineet
testaamaan mm. Ålöntien uuden liittymän istutuksissa. Olemme kompostoineet
viheralueilta syntyvät ”jätteet” jo vähintään viiden vuoden ajan ja käyttäneet
tämän paikallisesti syntyvän elinvoimaisen mullan takaisin puistoissa. Yhä
enemmän siirrytään elinkaariajatteluun myös muiden materiaalien kohdalla.

 Vuonna 2018 Viherympäristöliitto lanseerasi Kestävän ympäristörakentamisen
periaatteet (KESY). Näitä pyritään ottamaan yhä enenevässä määrin huomioon
niin viheralueiden suunnittelussa, kilpailutuksessa, rakentamisessa kuin
kunnossapidossakin. Ne ovat kuitenkin vain yksi askel kohti oikeaa suuntaa
eivätkä tarjoa kaikkia ratkaisuja.

 Puistojen ja kaupungin muiden ”vihreiden” alueiden suunnittelussa tarkastellaan
alueiden tuottamia ekosysteemipalveluita. Näiden alueiden ekosysteemit
tuottavat säätelypalveluita (mm. ilmaston säätely, veden pidätys ja puhdistus
sekä haitallisten aineiden käsittely), kulttuuripalveluita (mm. elämyksellisyys,
virkistys ja kulttuuriperintö) sekä tuotantopalveluita (mm. energia, raaka-aineet
ja ravinto). Hedelmäpuut kuuluvat viheralueiden tuottamiin
ekosysteemipalveluihin yhtenä osana muiden joukossa. Keskuspuiston
leikkipuistoon on suunniteltu hedelmäpuita ja marjapensaita sekä varattu pieni
alue esimerkiksi lavakaulusviljelylle. Samoin kaupungin viheralueella Tennbyntien
ja Kalkkitien kulmassa löytyy vanhoja hedelmäpuita. Tätä aluetta voitaisiin
mahdollisesti kehittää syötävää tuottavan metsäpuutarhan suuntaan. Myös
esimerkiksi uuden koulukeskuksen pihasuunnittelussa on mahdollista varata tilaa
esteettisesti miellyttävälle, hulevesiä hyödyntävälle ja syötävää tuottavalle
kasvillisuudelle.

 Hedelmäpuiden käytössä puistoissa ja muilla kaupungin tonteilla on omat
haasteensa, jotka tulee ottaa huomioon. Ne eivät ole ekososiaalisesti pelkästään
kestävyyttä parantavia. Niiden vaatima kunnossapito on erilaista kuin muiden
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puistopuiden ja tulee huomioida resursoinnissa. Pitkäjänteistä panostusta
tarvitaan, koska kasvillisuus ei tule tuotantoikään heti (hedelmäpuut
parhaimmillaan vasta n. 10 vuoden iästä eteenpäin). Ehdotettu uusien
viheralueiden perustaminen tarkoittaa rahallista panostusta erityisesti
kunnossapitoon: alueita ei voida laajentaa mikäli lisäpanostusta ei tehdä tai
resursseja ei siirretä toisesta kohteesta niille. Ilkivalta, hedelmien repiminen
puista ja roskaaminen on laskettava mukaan. Samoin hedelmien viehätys muille
kaupunkiekosysteemin jäsenille (kauriit, rotat, linnut) tulee ottaa huomioon -
hedelmätarhat joudutaan yleensä aitaamaan.

 Asutuksen lähellä sijaitsevilla puistometsillä voi olla tai niillä ei ole
metsäsuunnitelmaa, mutta ensisijaisina toimenpiteinä tehdään harvennuksia,
joiden yhteydessä pyritään poistamaan myös risut ja muut hakkuutähteet.
Suhteellisen suuri osa puistometsistä on resurssipulan vuoksi jäänyt huonosti tai
täysin hoitamatta ja ne ovat harvennuksen tarpeessa. Tämän tavoitteena on
lisätä niiden houkuttelevuutta retkeilyalueina ja pitää viereiset asuinalueet
valoisina ja houkuttelevina. Kaupunki on yhdessä metsänhoitoyhdistyksen kanssa
aloittanut puistometsien hoitamisen ja tulee jatkamaan sitä systemaattisesti.
Ensimmäiset osana tätä yhteistyötä nyt harvennetut alueet sijaitsevat
Lehtiniemessä ja Tennbyssä.

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee edellä esitetyn informaation tiedoksi ja toteaa
aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös  Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Lotta Laaksonen

 __________________
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Helena Särkijärven ym. aloite Paraisten kaupungin liittymisestä Itämerihaaste-verkostoon

700/11.03.03/2018

Kaupunginvaltuusto 02.10.2018 § 100

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Paraisten saaristokaupunki kattaa suuren osan Saaristomeren alueesta ja sen
pinta-alasta on vettä noin 80 %. Meri on läsnä kaupunkilaisten elämässä joka
päivä. Merellä ja merestä saadaan elanto, saaristossa liikutaan ja rentoudutaan.
Jos meri voi huonosti, tuntuu se jollakin tapaa jokaisen elämässä. Saaristomeren
hyvä tila on meidän kaikkien etumme, minkä takia kaupunkimme tulee panostaa
entistä enemmän myös Itämeren suojeluun.

 Itämerihaaste on verkostoaloite, joka kutsuu organisaatioita verkostoitumaan,
laatimaan oma Itämeri-toimenpideohjelmansa sekä toteuttamaan sitä. Vuonna
2018 Itämerihaasteen verkostoon on liittynyt jo 270 organisaatiota Itämeren
alueelta. Aloite on käynnistynyt Turun ja Helsingin kaupunkien toimesta, mutta
se on olemassa verkoston jäsenten yhteistyön ja käytännön toiminnan kautta.
Itämerihaasteessa ovat Varsinais-Suomesta vastanneet esimerkiksi Mynämäen,
Paimion, Kosken, Marttilan ja Maskun kunnat. Suomen aidoin saaristokaupunki
Parainen puuttuu kuitenkin listalta.

 Itämerihaaste on toimintamuotona ainutlaatuinen. Sen ytimen muodostavat
paikallisella tasolla ja organisaatioiden omassa toiminnassa tehtävät
konkreettiset vesiensuojelutoimenpiteet. Kaupungit sitoutuivat muun muassa
vähentämään aiheuttamaansa ravinteiden piste- ja hajakuormitusta,
laivaliikenteen ja veneilyn päästöjä, kehittämään öljyntorjuntavalmiuttaan sekä
lisäämään tutkimusta, tietoisuutta ja yhteistyötä rannikkovesien ja koko
Itämeren tilan parantamiseksi.

 Itämerihaaste on maksuton, kaikille toimijoille avoin Itämeren ja vesiensuojeluun
keskittynyt kansainvälinen verkosto. Verkoston toimijat ovat vapaaehtoisesti
sitoutuneet toteuttamaan konkreettisia vesiensuojelutoimenpiteitä lain
määräykset ja oman ydintoimintansa vaatimukset ylittäen. Verkostosta toimijat
löytävät kumppaneita, jakavat tietoa sekä oppivat ja toimivat yhdessä Itämeren
ja lähivesiemme paremman tilan hyväksi.

 Paraisten kaupungin uuden strategian mukaisesti kaupungin tulee panostaa
kestävään kehitykseen, saaristomatkailuun, ympäristökasvatukseen sekä
Itämeri-yhteistyön vahvistamiseen.

 Saaristomeren tilan kohentuminen parantaa niin vesistöjemme
virkistyskäyttöarvoja kuin edistää alueen vetovoimaisuuttakin. Puhdas ympäristö
mahdollistaa, ei rajoita.

 Esitän siis, että Paraisten kaupunki vastaa myöntävästi Itämerihaasteeseen, laatii
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jämerän Itämeri-toimenpideohjelman ja ryhtyy pikaisesti toteuttamaan sitä."

 __________________

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 184

Valmistelija Ympäristönsuojelupäällikkö Carl-Sture Österman, puh. 044 458 5927
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Aloite Itämerihaasteesta on tullut Turun ja Helsingin kaupungeilta. Itämerihaaste
on maksuton, Itämeren ja vesien suojeluun keskittynyt kansainvälinen verkosto.
Haasteen ytimen muodostavat verkostoon liittyneen organisaation omassa
toiminnassa paikallisella tasolla tehtävät konkreettiset
vesiensuojelutoimenpiteet. Verkosto on kaikille toimijoille avoin. Verkostoon
liittyessään organisaatio sitoutuu toteuttamaan vapaaehtoisesti konkreettisia
vesiensuojelutoimenpiteitä jopa lain määräykset ylittäen.

 Itämeren ja Saaristomeren kohdalla ravinnekuormituksen vähentämiseen
liittyvien toimenpiteiden toteuttaminen ja yhdistäminen on erityisen tärkeää.
Tämä voi tapahtua muun muassa elintarviketuotannossa, jätevesien ja
hulevesien käsittelyssä sekä mahdollistamalla vähemmän resurssi- ja
energiaintensiivinen elämäntapa ja edistämällä tällaista elämäntapaa. Paraisten
kaupungin alueella on jo tehty parannuksia kaikilla näillä osa-alueilla, mutta näitä
tavoitteita voidaan edelleen edistää ja parantaa myös kaupungin itsensä
toteuttamilla toimenpiteillä.

 Saaristomeren ja Itämeren hyvä tila on olennaisen tärkeä asia Paraisten
kaupungille. Saaristomerellä on jo tällä hetkellä korkea virkistyskäyttöarvo, jota
voidaan edelleen parantaa vähentämällä kuormitusta ja kohentamalla
rannikkovesien tilaa. Tähän tarvitaan pitkäjänteinen ja kestävä strategia, hyvää
kaavoitusta, kestäviä ja älykkäitä toimenpiteitä teknologia- ja energiaratkaisujen
suhteen sekä joustavuutta ja luovuutta myös kaikessa kaupungin toiminnassa.

Oheismateriaali Itämerihaaste

Ehdotus Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että Paraisten
kaupunki liittyy Itämerihaaste-verkostoon. Kaupungin yhteyshenkilönä voi toimia
ympäristönsuojelupäällikkö. Vastaaminen myönteisesti Itämerihaasteeseen ei
edellytä erillisen toimenpideohjelman laatimista. Toimenpiteet, joihin Paraisten
kaupunki on jo sitoutunut ja joita se toteuttaa muun muassa Saaristomeren
biosfäärialueen keskeisenä toimijana, Ravinneneutraali kunta -hankkeessa
(Saaristomeren ravinnekuormituksen ehkäisy ja ravinteiden poistaminen) ja
Pargas pärlor – Paraisten helmet -hankkeessa (lähiluonnon parantaminen ja
saavutettavuuden parantaminen kuntalaisille), riittävät vallan hyvin. Myös
varhaiskasvatuksessa ja sivistyksessä toteutetaan jatkuvasti toimenpiteitä ja
hankkeita, jotka tekevät kaupungista Itämerihaasteeseen soveltuvan osallistujan
ja toimijan.

http://www.itamerihaaste.net
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Olisi kuitenkin tärkeää tehdä toteutettavista toimenpiteistä entistä näkyvämpiä
eri tavoin. Itämerihaasteeseen liittyminen voi palvella tätä tavoitetta, nostaa
Paraisten kaupungin Itämeriprofiilia ja samalla kannustaa kaupungin yksiköitä,
osastoja ja päättäjiä lisäpanostuksiin ja -toimenpiteisiin Saaristomeren ja
Itämeren hyväksi.

Kaupunginvaltuusto päättää myös todeta asian aloitteena loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Helena Särkijärvi

 __________________
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Tomas Björkrothin ym. aloite rengasreitistä Paraisten keskusta - Munkviken - Tennby - Valoniemi -
Norrbynranta - Solliden

499/14.02.00/2018

Kaupunginvaltuusto 19.06.2018 § 66

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Olemme kuluneen vuoden aikana saaneet tutustua moneen hienoon
suunnitelmaan Paraisten keskustan kehittämiseksi; päivittäistavarakauppa
suunnittelee laajennusta Saaristotien varteen, vierasvenesatama-alueen
muutostöistä on esitetty palkittujakin suunnitelmia, "vanhasta keskustasta" tulee
pienimuotoisen liiketoiminnan alue ja niin edelleen.

 Kaikki nämä suunnitelmat ansaitsevat kiitoksen ja ovat monien kaipaamia.
Suunnitelmista puhutaan kuitenkin usein niin kuin ne kilpailisivat keskenään.
Siinä tuskin on mitään ongelmaa, että kaupungin keskusta koostuu useammista,
eri tavalla profiloituneista osista: yksi näppärille käynneille
päivittäistavarakaupassa, yksi kiertelylle putiikeissa ja kahviloissa ja yksi
viihdykkeeksi ja virkistykseksi kävijöille.

 Suntti sitoo nämä kolme aluetta luontevasti yhteen. Odoteltaessa investointia,
jonka avulla Suntista saadaan kulkukelpoinen myös suuremmille veneille, Suntin
rantojen kehittämistä on syytä jatkaa siten, että se sitoo yhteen koko alueen
vierasvenesatamasta Sollideniin. Se, mitä Keskuspuistossa on jo tehty ja mitä
siellä suunnitellaan tehtävän, on tärkeä osa tätä kehitystä.

 Jos meillä on houkutteleva jalankulku- ja pyöräilyreitti koko Suntin pituudelta, se
itsessään jo saa aikaan liikennettä "keskustan" eri osien välillä. Myös autoilevat
vieraat voivat mukavasti liikkua päivittäistavarakaupan ja muiden kohteiden
välillä, sekä myös Vanhalle Malmille tai kaivoksen näköalapaikalle.

 Ennen kaikkea haluamme kuitenkin nostaa esiin mahdollisuuden kehittää Suntin
rantareittiä entisestään. Kokemus on osoittanut, että rengasreitti koetaan
kiinnostavammaksi ja että sellaisella on enemmän kävijöitä kuin reitillä, jolla on
palattava takaisin tulosuuntaan (verrattavissa esimerkiksi onnistuneeseen
Saariston Rengastie -panostukseen). Vain marginaalisella panostuksella Suntin
reittiä voitaisiin jatkaa vierasvenesatamasta Munkvikenin luontopolun kautta
edelleen Tennbyn kuntoradan ohi Valoniemen ja Norrbyn kautta Sollideniin.

 Ainoa uusi suunnittelua ja rakentamista vaativa osuus tällä reitillä on Valoniemen
ja Sollidenin välinen rantareitti – 750 metrin pituinen osuus kaupungin
omistamalla maalla – muuten on kyse olemassa olevien teiden, polkujen ja
kulkureittien merkitsemisestä. Tällä täydennyksellä loisimme rengasreitin, joka
palvelee sekä Sollidenin että vierasvenesataman matkailijoita, meistä
paikkakuntalaisista puhumattakaan.
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 Me allekirjoittaneet pyydämme, että ympäristöosasto alkaa yhdessä kaupungin
vapaa-aikasihteerin kanssa suunnitella väylän merkitsemistä karttoihin ja
maastoon sekä rakentaa Norrbynlahden rantaan puuttuvaa kevyen liikenteen
osuutta Valoniemestä Sollideniin.

 Näemme tämän panostuksen myös osana kaupungin strategiaan liittyvän
toimintasuunnitelman kohdan "Aktiivista vapaa-aikaa vihreässä kaupungissa"
toimenpiteiden #3, #4 ja #5 toteuttamista."

 __________________

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 185

Valmistelija Tekninen päällikkö Jonas Nylund, puh. 050 428 3774
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Kaupunki on strategiansa mukaisesti pyrkinyt määrätietoisesti luomaan
pikkukaupunkimaisuutta ja aktiivista vapaa-aikaa vihreässä kaupungissa.
Paraisten keskustassa on kehitetty esimerkiksi Keskuspuistoa tuomalla sinne
uusia toimintoja ja leikkivälineitä. Suntin varteen on saatu uusi käyntisatama,
valaistus ja jalkakäytäviä. Hortensiapuisto avataan ensi vuonna ja Kirkkolampeen
suunnitellaan uusia venepaikkoja. Voimassa olevissa asemakaavoissa on vielä
varauksia satama-alueiden lisäämiselle Sunttiin.

 Aloitteessa todetaan, että ns. rengasreittien toteuttaminen on kannatettavaa.
Viheryksikkö teetti vuonna 2018 kartoituksen reitistöstä, jonka Paraisten
keskustan jo vakiintuneet polut ja kulkureitit voisivat muodostaa ja josta
kaupunki voisi julkaista verkossa retkeilyreittikarttoja (siis lähellä keskustaa
sijaitsevista reiteistä). Selvitystä on käytetty tausta-aineistona laadittaessa
luonnosta Paraisten keskustan uudeksi yleiskaavaksi. Selvitykseen ja
yleiskaavaluonnokseen sisältyy myös aloitteessa ehdotettu reitti eli Suntin vartta
kulkeva reitti vierasvenesataman, Munkvikenin luontopolun ja Tennbyn
kuntoradan kautta edelleen Valoniemeen ja Norrbyhyn ja Sollideniin
Norrbynlahden rantaa pitkin. Reitti on jo suurelta osin merkitty myös voimassa
olevaan yleiskaavaan, mutta sen toteuttaminen kokonaisuudessaan edellyttää
yhteistyötä yksityisten maanomistajien kanssa sekä Muddaisissa että
Norrbynrannassa. Reittiä ei siis ole mahdollista rakentaa tai merkitä
kokonaisuudessaan välittömästi, mutta sitä voidaan jo olennaisilta osin käyttää
myös metsäosuuksilla jokamiehenoikeuksien nojalla. Kaupunki pyrkii
luonnollisesti pitkällä aikavälillä toteuttamaan yleiskaavaan merkityt reitit ja
luomaan houkuttelevia ulkoilureitistöjä.

 Vahvana reittien suunnittelua ohjaavana tavoitteena on liikenneturvallisuus.
Aloitteessa mainitulla reitillä on muutamia kohtia, joissa liikenneturvallisuutta on
parannettava kiireellisesti. Suurimmat haasteet ovat tällä hetkellä Saaristotien,
Kirkkoesplanadin ja Norrbyn rantatien risteyksessä sekä Saaristotien ylityksessä
uuden polttoaineenmyynti- ja käyntisataman läheisyydessä. Koska Saaristotie on



PARGAS STAD
PARAISTEN KAU PUN KI

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
KOKOUSPÖYTÄKIRJA

8/2020 504

Kaupunginvaltuusto § 66 19.06.2018
Kaupunginhallitus § 185 07.09.2020

valtion tie, aktiivista yhteistyötä on jatkettava muun muassa ELY-keskuksen
kanssa. Jalankulkijoiden ja pyöräilijöiden on voitava ylittää Saaristotie
turvallisesti. Liikenneturvallisuus paranee hieman, kun Hessundinsalmen silta
uusitaan ja Valoniementien ja Saaristotien liittymän yhteyteen rakennetaan uusi
alikulku.

 Aloitteessa Sunttia kuvataan kaupunkia halkovaksi elinhermoksi, joka sitoo
keskustan yhteen toiminnalliseksi kokonaisuudeksi. Suntin molemmin puolin
kulkevan rengasreitin toteuttaminen edellyttää yhteyttä Sollidenin ja Bläsnäsin
välille. Vielä yksi Suntin ylittävä silta ei ole kannatettava vaihtoehto ottaen
huomioon kustannukset ja Suntin houkuttelevuus isommille veneille.
Saaristokaupungissa polkuveneet, soutuveneet tai muut innovatiiviset tavat
Suntin ylittämiseen Norrbyn ja Bläsnäsin välillä voisivat sen sijaan olla
mahdollinen vaihtoehto. Vapparintien liikekorttelin viereisen kävelyreitin
lisääntyneen käytön johdosta reittiä Suntin länsipuolella Vapparintien
liikekorttelilta (uudelta laiturilta) kohti Bläsnäsin uimarantaa on tarpeen parantaa
siistimällä olemassa oleva reitti Bläsnäsistä Vepon suuntaan. Tämä lisää reitin
houkuttelevuutta ja on kustannustehokasta. Kaupunki selvittää tätä varten myös
yhteistyömahdollisuuksia yhdistysten kanssa.

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee edellä esitetyn informaation tiedoksi ja toteaa
aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Tomas Björkroth

 __________________
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Olof Eleniuksen ym. aloite nollatoleranssista seksuaaliselle häirinnälle

916/01.04.01/2017

Kaupunginvaltuusto 12.12.2017 § 148

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Syksyn kuluessa medioissamme on käyty keskustelua seksuaalisesta häirinnästä.
Kampanjoiden #metoo ja #dammenbrister myötä on tullut ilmi, kuinka vakavaa ja
yleistä seksuaalinen häirintä on. Muutoksen aikaansaaminen vaatii yleistä
asennemuutosta ja selkeää kannanottoa seksuaalista häirintää vastaan.

 Allekirjoittaneet ehdottavatkin, että Paraisten kaupungissa varmistutaan siitä,
ettei seksuaalista häirintää esiinny ja että seksuaaliselle häirinnälle on
kaupungissa nollatoleranssi."

 __________________

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 186

Valmistelija Henkilöstöpäällikkö Peter Lindroos, puh. 044 358 5832
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Aloite nollatoleranssista seksuaaliselle häirinnälle kirjoitettiin meetoo- ja
dammenbrister-kampanjoista käydyn julkisen keskustelun aikaan. Aloitteen
allekirjoittajat ehdottavat, että Paraisten kaupungissa varmistutaan siitä, ettei
seksuaalista häirintää esiinny ja että seksuaaliselle häirinnälle on kaupungissa
nollatoleranssi.

 Paraisten kaupunki on jo ennen kuntaliitosta ottanut käyttöön häirinnän ja
epäasiallisen kohtelun vastaisen toimintamallin. Määritelmä ja toimintamalli on
kehitetty työturvallisuuslain 28 §:n mukaisesti: "Jos työssä esiintyy työntekijään
kohdistuvaa hänen terveydelleen haittaa tai vaaraa aiheuttavaa häirintää tai
muuta epäasiallista kohtelua, työnantajan on asiasta tiedon saatuaan
käytettävissään olevin keinoin ryhdyttävä toimiin epäkohdan poistamiseksi."

 Toimintamallissa häirintä ja epäasiallinen kohtelu määritellään
vakavanlaatuiseksi kielteiseksi käyttäytymiseksi, joka on pitkään jatkuvaa ja
toistuvaa. Joskus kertaluonteinen tilanne voi olla niin vakava, että myös se
edellyttää puuttumista asiaan.

 Häirinnän tai epäasiallisen kohtelun kohteeksi joutuneen on ilmoitettava asiasta
esimiehelleen itse taikka työsuojeluvaltuutetun, luottamusmiehen tai
työterveyshuollon välityksellä. Esimiehellä on velvollisuus selvittää tapahtumien
kulku mahdollisimman pian ja ilmoittaa, mihin toimenpiteisiin sen
varmistamiseksi ryhdytään, ettei epäasiallinen käytös toistu. Toimintamallin ja
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selvittelyprosessin tueksi on olemassa lomake ilmoituksen tekemistä, asian
selvittämistä ja työnantajan toimenpiteitä varten. Seurantaa varten tehdään
lisäksi aina erillinen dokumentaatio.

 Toimintamallia koskevassa koulutuksessa korostetaan, että kaupungissa on
nollatoleranssi kiusaamiselle ja syrjinnälle. Toimintamalli on sinänsä toiminut
hyvin, mutta monet henkilöstöstä ovat pitäneet ”ilmoitus työnantajalle”
-lomaketta tarpeettoman raskaana välineenä. Kynnys kirjallisen ilmoituksen
tekemiseen on suurempi kuin asian ottaminen puheeksi suullisesti.

 Henkilöstöpalvelut ja työsuojelupäällikkö ovat siksi yhdessä
työsuojeluvaltuutettujen kanssa aktiivisesti ohjanneet toimintamallia kohti
matalamman kynnyksen "puheeksiottomallia", jonka tarkoituksena on estää
epäasiallinen kohtelu ennen kuin siitä aiheutuu riski terveydelle. Tarkoituksena
on, että epäasiallisen kohtelun kohteeksi joutunut henkilö saisi mahdollisimman
varhaisessa vaiheessa mahdollisuuden keskustella tilanteestaan sen henkilön
kanssa, jonka käytös on ollut epäasiallista. Vasta sitten, jos tilanne ei ratkea
yhteisessä keskustelussa, tarvitaan kirjallinen ilmoitus. Puheeksiottomalli on
tarkoitettu sovellettavaksi laajemminkin kuin häirintään ja epäasialliseen
kohteluun liittyvissä tapauksissa; sitä voidaan käyttää myös fyysiseen tai
psykososiaaliseen kuormitukseen, työnjakoon ja työjärjestelyihin, työn sisältöön
tai työpaikan sosiaaliseen ilmapiiriin liittyvissä asioissa.

 Työsuojelutiimin kehittäessä puheeksiottomallia heräsi myös kysymys siitä,
tarvitseeko Paraisten kaupunki erillisen seksuaalisen häirinnän vastaisen
toimintamallin vai toimiiko nykyinen malli sellaisenaan, koska seksuaalinen
häirintä on aina sellainen vakava rikkomus, joka on selvitettävä.

 Sen puolesta, että seksuaalinen häirintä tulisi nostaa vielä selvemmin esiin,
puhuu se, että työsuojeluviranomaiset katsovat, että seksuaalista häirintää
koskevat tapaukset on käsiteltävä huomattavasti alemmalla valvontakynnyksellä
kuin muut häirintätapaukset. Naisten ja miesten välisestä tasa-arvosta annetussa
laissa seksuaalinen häirintä määritellään sanalliseksi, sanattomaksi tai fyysiseksi,
luonteeltaan seksuaaliseksi ei-toivotuksi käytökseksi, jolla tarkoituksellisesti tai
tosiasiallisesti loukataan henkilön henkistä tai fyysistä koskemattomuutta
erityisesti luomalla uhkaava, vihamielinen, halventava, nöyryyttävä tai ahdistava
ilmapiiri. Työnantaja, joka ei ryhdy kaikkiin käytettävissä oleviin toimiin
seksuaalisen häirinnän poistamiseksi tasa-arvolain mukaisesti, syyllistyy
kiellettyyn syrjintään, joten näitä asioita käsitellään erittäin vakavasti.

 Ohjeistusta on syytä päivittää niin, että siitä käy selvästi ilmi, että kiusaamisen ja
syrjinnän nollatoleranssia sovelletaan myös seksuaalista häirintää koskevissa
tapauksissa. Kun toimintamallia päivitetään, kirjallinen lomake seksuaalisesta
häirinnästä ilmoittamista varten on jatkossakin käytettävissä.

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee edellä esitetyn informaation tiedoksi ja toteaa
aloitteen loppuun käsitellyksi.
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Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Olof Elenius, työsuojelupäällikkö Alf-Peter Heino

 __________________
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Kaupunginvaltuusto § 10 12.02.2019
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Helena Särkijärven ym. aloite Paraisten kaupungin julistautumisesta syrjinnästä vapaaksi alueeksi

138/00.02.00/2019

Kaupunginvaltuusto 12.02.2019 § 10

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Yhdenvertaisuus merkitsee sitä, että kaikki ihmiset ovat samanarvoisia
riippumatta heidän sukupuolestaan, iästään, etnisestä tai kansallisesta
alkuperästään, kansalaisuudestaan, kielestään, uskonnostaan ja
vakaumuksestaan, mielipiteestään, vammastaan, terveydentilastaan,
seksuaalisesta suuntautumisestaan tai muusta henkilöön liittyvästä syystä.
Oikeudenmukaisessa yhteiskunnassa henkilöön liittyvät tekijät, kuten syntyperä
tai ihonväri, eivät saisi vaikuttaa ihmisten mahdollisuuksiin päästä koulutukseen,
saada työtä ja erilaisia palveluja - perusoikeudet kuuluvat kaikille.

 Syrjinnästä vapaa alue -kampanja on Oikeusministeriön ja usean
kansalaisjärjestön yhteinen syrjinnän, kiusaamisen ja häirinnän vastainen
tiedotuskampanja, jonka avulla organisaatiot ja työyhteisöt tuovat julki
sitoutumisensa syrjimättömyyden periaatteeseen. Julistautuminen on myös
merkki työntekijöille, työnhakijoille ja asiakkaille siitä, että organisaatio toivottaa
kaikki ihmiset tervetulleiksi riippumatta sukupuolesta, iästä, etnisestä taustasta,
uskonnosta tai vakaumuksesta, mielipiteestä, terveydentilasta, vammaisuudesta
tai seksuaalisesta suuntautumisesta.

 Kampanjan idea on tehdä organisaation sitoutuminen yhdenvertaisuuteen
näkyväksi, sillä syrjinnän vastaiset ohjeet ja strategiat jäävät liian usein vain
strategiatason puheeksi. Syrjinnästä vapaaksi alueeksi julistautuneessa
organisaatiossa kohdellaan kaikkia asiakkaita ja henkilökuntaa yhdenvertaisesti ja
otetaan vakavasti kaikki ilmoitukset ja epäilyt syrjinnästä. "Syrjinnästä vapaa
alue” -merkki asetetaan näkyville paikoille kaikissa organisaation tiloissa,
esimerkiksi kahvihuoneet, aulat, seinät ja nettisivut.

 Syrjinnästä vapaaksi alueeksi julistautuminen merkitsee syrjinnän vastustamista,
siihen puuttumista sekä ihmisten yhdenvertaisuuden tunnustamista. Esitän, että
Paraisten kaupunki julistautuu täten syrjinnästä vapaaksi alueeksi."

 __________________

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 187

Valmistelija Henkilöstöpäällikkö Peter Lindroos, puh. 044 358 5832
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Työsuojelupäällikkö Alf-Peter Heino on yhdessä henkilöstöpäällikön ja
työsuojeluvaltuutettujen kanssa tutustunut oikeusministeriön ”Syrjinnästä vapaa
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alue” -kampanjaan. Kampanjan tarkoituksena on, että järjestö tai työpaikka voi
osoittaa sitoutumisensa syrjimättömyyden periaatteeseen. Aloite on käsittelyssä,
useat Paraisten kaupungin toimintayksiköt ovat osoittaneet kiinnostusta
kampanjaan liittymistä kohtaan.

 Oikeusministeriö on koronaepidemian takia keskeyttänyt kampanjan
väliaikaisesti, mutta hankkeen jälleen aktivoituessa kaupunki ryhtyy
toimenpiteisiin. Aloitetta tullaan käsittelemään myös yhteistyötoimikunnan
seuraavassa kokouksessa.

Oheismateriaali Verkkosivu yhdenvertaisuus.fi, likabehandling.fi

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee edellä esitetyn informaation tiedoksi ja toteaa
aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Helena Särkijärvi, työsuojelupäällikkö Alf-Peter
Heino

 __________________
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Lotta Laaksosen ym. aloite väistötilan hankinnasta

519/10.03.02/2019

Kaupunginvaltuusto 11.06.2019 § 68

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "On ilmeistä, että kaupungilla tulee olemaan toistuva tarve väistötiloille
pitemmällä aikavälillä. Tekemäni selvityksen mukaan tämän hetkinen
parakkikoulun ostohinta vastaa noin viiden vuoden vuokrauskustannusta.

 Ehdotan, että hankimme Paraisten kaupungille väistötilaksi parakkikoulun, jota
voi tarvittaessa siirtää, ja mikäli omalla kunnalla ei käyttötarve jatku lähivuosien
korjausten jälkeen, tilaa voi myös vuokrata ulkopuoliselle ja lopulta myydä, mikäli
käyttöä ei enää ole. Keskimääräinen parakkikoulun käyttöikä on noin 30 vuotta.

 Parakkikoulun hankinta olisi suora säästö vuokraustarpeen ollessa suuri, sekä
mahdollisesti myös tulonhankintakeino.

 Ehdotus: Paraisten kaupunki hankkii väistötilaksi parakkikoulun."

 __________________

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 188

Valmistelija Kiinteistöpäällikkö Seppo Pihl, puh. 040 045 1424
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Siirrettävät parakit ovat soveltuva ratkaisu nopeiden ja suhteellisen terveiden
tilojen varmistamiseksi, jos kiinteistömassassa tapahtuu äkillisiä muutoksia.

 Parakkien määrää voidaan säädellä ja täten ne muodostavat vaihtelevalle
tarpeelle kohdistetun ratkaisun huomioiden tietysti purku-, asennus- ja
kuljetuskustannukset.

 Parakkien vuokrakustannukset ovat korkeita huomioitaessa kaikki kustannukset
edellisten lisäksi myös tilaajan perustus- ja liittymiskustannuskertymät.

 Arvioitaessa kaupungin sisäisten vuokrien kustannuskertymää sisältäen
pääomavuokran osuuden saadaan tasoksi 12-13 €/m2/kk.

 Parakkivaihtoehdossa vuokra-aikana alle 5 vuotta saadaan suuruusluokkana
yksikkökustannukseksi vuokranosuudella 12-14 €/m2. Asennus-/purkukustannus
on tilapäisessä tarpeessa samaa suuruusluokkaa, jolloin kustannus
yhteenlaskettuna on suuruusluokkana 24-28 €/m2. On vielä lisättävä
tapauskohtaiset tilaajan kustannusvastuut perustusten ja liittymien muodossa.
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Kokonaiskustannus voi nousta suuruusluokkaan 30 €/m2.

 Verrattaessa vuokrauskustannuksia omistamisen kustannuksiin rajallisella
aikavälillä käyttökustannusten vastaavuus tasoittuu suuruusluokkana 5 vuoden
ajanjaksolla. Ostovaihtoehdossa markkinoilla myydään käytössä olleita
rakennuksia ja niiden rakenteet ovat tasoltaan usein kevyempiä kuin pysyvien
rakennusten taso.

 Kyseisten rakennusten elinkaari on käytettyinä tiloina lyhyempi ja peruskorjaus
on lähempänä. Korjaustekijän avulla arvioituna sen standarditasoon
korottaminen ja elinkaaren lyhyys huomioiden lisäkustannustasoksi
suuruusluokkana muodostuu 4-5 €/m2.

 Parakkikoulun ollessa kaupungin omistuksessa ja sitä siirretään tarpeen mukaan
kustannukset kohdistuvat perustasolla samalla suuruusluokalla.

 Ostovaihtoehdossa on siis suuruusluokkaa 4-5 €/m2 omistamisen kautta syntyviä
peruskorjauksen kuluja perusvuokratason lisäksi ja tilojen tehokas käyttö on
haastavaa pitkällä aikavälillä ilman tilojen siirtoa. Vastaavasti
vuokravaihtoehdossa perusvuokraan lisätään energia-, vesi- ja pieni osa
kiinteistöhoitokuluja noin 3 €/m2.

 Peruskorjaamisen tarve on ajankohtainen aikaisemmin ja kevyesti rakennettuja
rakenteita on haastavaa korjata.

 Käyttökustannukset ovat korkeita, koska lämmitysmuoto on sähkölämmitys ja
mahdolliset siirrot paikasta toiseen ovat kalliita.

 Yhteenvetona todetaan omistamisen olevan keskimääräisesti hieman kalliimpaa
elinkaaren aikana korjauskustannusten takia, mutta vuokraaminen on vaihtoehto
rajallisen kokoisten väistötilojen hallinnassa, mikäli tilaajan vastuut on edullisesti
hoidettavissa.

 Paraisten kaupungin päätös tehdä suuri investointi koulukeskukseen ilman
rakennusaikaisia parakkeja on kantava ratkaisu suurelle osalle tarvittavaa
rakennusmassa eikä ole enää kannattavaa ottaa rinnalle parakkivaihtoehtoa.

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee edellä esitetyn informaation tiedoksi ja toteaa
aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Lotta Laaksonen

 __________________
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Kaupunginvaltuusto § 84 06.06.2017
Kaupunginhallitus § 189 07.09.2020

Sosiaalidemokraattisen valtuustoryhmän aloite nuorten mopoverstastoiminnasta

486/12.05.02.00/2017

Kaupunginvaltuusto 06.06.2017 § 84

Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi:

 "Mopoilla/pyörillä on suuri merkitys monelle nuorelle. Monessa eri
kunnassa/kaupungissa onkin jo nuorille järjestetty tila, jossa he voivat vapaasti
korjata niin mopoja kuin polkupyöriä tai miksei vain oleilla. Nuoret ovat saaneet
itse olla mukana aktiivisesti kehittämässä toimintaa ja sitä on useimmissa
tapauksissa valvomassa nuoriso-ohjaaja tai muu vastaava henkilö.

 Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä haluaakin, että Paraisten kaupunki
selvittää mahdollisimman nopealla aikataululla, miten tämänkaltainen toiminta
voitaisiin järjestää Paraisilla. Selvitysprosessiin olisi hyvä osallistaa myös nuoret
itse ja kuulla kuntia, joissa samankaltaista toimintaa jo ylläpidetään."

 __________________

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 189

Valmistelija Kulttuuripäällikkö Ann-Sofie Isaksson, puh. 050 596 2601
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Nuorille vapaaseen yhdessäoloon ja mopo- ja pyörätoimintaan tarkoitettujen
tilojen määrässä tapahtui Suomessa muutaman vuoden ajan huomattavaa
kasvua. Monissa kunnissa tällainen toiminta on sittemmin lopetettu, koska
nuoret eivät ole pystyneet hoitamaan tällaista tilaa ja toimintaa itsenäisesti.

 Paraisten kaupungin nuorisotyöllä oli lähtökohtana, että tilan tulisi olla aikuisen
valvoma. Näin voitaisiin varmistaa, että kaikilla on yhdenvertaiset
mahdollisuudet osallistua toimintaan turvallisesti, että tiloissa oleskellaan
mopojen ja pyörien parissa puuhailua varten ja että toiminta verstaalla tapahtuu
lain puitteissa. Paraisten kaupunki tarjoaa Paraisten, Nauvon ja Korppoon
kunta-alueilla useana päivänä viikossa normaalia nuorisotalotoimintaa, johon
nuoret voivat tulla tapaamaan toisiaan ja viettämään aikaa yhdessä, joten siihen
tarpeeseen voidaan vastata tällä toiminnalla.

 Mopoverstaalle pyrittiin puolen vuoden ajan aktiivisesti löytämään sopiva tila.
Asiasta käytiin keskusteluja sekä yksityisyrittäjien että yksityishenkilöiden kanssa
ilman, että sitä onnistuttiin ratkaisemaan. Samaan aikaan nuorisotyöntekijät
pitivät yhteyttä mopolla ajaviin nuoriin ja kohtasivat varsin ristiriitaisia toiveita
mopotoimintaan liittyen. Jotkut eivät missään nimessä halunneet osallistua
valvottuun mopoverstastoimintaan, kun taas toiset suhtautuivat ajatukseen
hieman myönteisemmin.
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 Nuoret olivat kiinnostuneempia mopolla ja mopoautolla ajamisesta kuin niiden
rassaamisesta. Tuolloin yritettiin järjestää yhteisiä mopoajeluja niin, että
mopoilla olisi ajettu yhdessä. Kävi kuitenkin ilmi, että nuoret eivät halunneet
osallistua tällaiseen toimintaan. Nuorisotyöntekijät pyrkivät jatkossakin käymään
vuoropuhelua moponuorten kanssa.

 Punaisen Ristin Paraisten osasto käynnistää syyskuussa pyöräverstaan Kombilan
autotallissa ja kulttuurilautakunta tukee toiminnan käynnistämistä. Riippuen
siitä, miten toiminta lähtee käyntiin, sitä voidaan mahdollisesti laajentaa niin,
että myös mopot olisivat toiminnan piirissä. Asiassa käydään keskusteluja
Punaisen Ristin kanssa.

Ehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee edellä esitetyn informaation tiedoksi ja toteaa
aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksianto Lopullisen päätöksen jälkeen: Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä

 __________________
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Kaupunginhallitus § 190 07.09.2020

Eri lautakuntien, jaostojen ym. viranomaisten pöytäkirjojen tiedoksi merkitseminen

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 190

Valmistelija Kaupunginlakimies Monica Avellan, puh. 044 358 5727
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

 Seuraavat pöytäkirjat on toimitettu kaupungin hallitukselle:

Rakennus- ja ympäristölautakunta 19.8.2020, pöytäkirja
Sivistyslautakunta 19.8.2020, pöytäkirja
Sivistyslautakunta 19.8.2020 § 49, pöytäkirjanote
Sivistyslautakunnan ruotsinkielinen jaosto 24.8.2020, pöytäkirja

 Seuraavat viranhaltijapäätökset on toimitettu kaupunginhallituk selle:

Kaupunginlakimies:
 - nro 20/19.8.2020, jonka mukaan Hembygdsförening Heimdal rf:lle myönnetään

678,69 euron avustus, joka vastaa 80 %:a hakijan vuonna 2020 maksamasta
kiinteistöverosta.

 - nro 21/26.8.2020, jonka mukaan Nagu Segelsällskap rf:lle myönnetään 167,49
euron avustus, joka vastaa 80 %:a hakijan vuonna 2020 maksamasta
kiinteistöverosta.

 - nro 22/26.8.2020, jonka mukaan Diabetesföreningen i Åboland rf:n anomus
Komentosillan vuokraamisesta 14.11.2020 on hyväksytty.

 - nro 23/1.9.2020, jonka mukaan Poesivännerna-yhdistyksen anomus
kaupungintalon tilojen vuokraamisesta 7.9., 5.10. ja 2.11.2020 on hyväksytty.

Tekninen päällikkö:
 - nro 8/14.8.2020, jonka mukaan Marcus Lepola valitaan rakennushistoriallisen

selvityksen toimittajaksi edellyttäen että Ukko.fi:n kautta toimiva kevytyrittäjä
täyttää kaupungin tilaajavastuuvaatimukset.

Yhdyskuntainsinööri:
 - nro 7/12.8.2020, jonka mukaan yleisten alueiden käyttöön Paraisten päivien

aikana 28.–29.8.2020 myönnetään lupa.
 - nro 8/20.8.2020, jonka mukaan kaupunki antaa suostumuksensa

ulkoilmaelokuvatapahtumaan ja yleisen alueen käyttöön Paraisten
vierassatamassa 22.8.2020.

 Pöytäkirjat ovat nähtävinä kaupungintalossa.

Ehdotus Kaupunginhallitus merkitsee saaneensa tiedon pöytäkirjoista sekä päättää, että
mitään päätöksistä ei ole syytä ottaa kaupunginhallituksen käsiteltä väksi.

Päätös Ehdotus hyväksyttiin.

 __________________

https://www.pargas.fi/dynasty/fi_FI/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=20204922
https://www.pargas.fi/dynasty/fi_FI/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=20204938
https://www.pargas.fi/dynasty/fi_FI/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20204938-6
https://www.pargas.fi/dynasty/fi_FI/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=20204935
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Kaupunginhallitus § 191 07.09.2020

Ilmoitusasiat

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 191

Valmistelija Kaupunginlakimies Monica Avellan, puh. 044 358 5727
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383
 etunimi.sukunimi@parainen.fi

Ehdotus Kaupunginhallitus merkitsee saaneensa tiedoksi seuraavat asiakirjat:

Varsinais-Suomen aluepelastuslautakunta 13.8.2020, pöytäkirja

Varsinais-Suomen erityishuoltopiirin hallitus 20.8.2020, pöytäkirja

Liedon kunnanvaltuusto 31.8.2020 § 57: Turun kaupunkiseudun
MAL-sopimuksen 2020-2031 hyväksyminen

Naantalin kaupunginvaltuusto 24.8.2020 § 57: Turun kaupunkiseudun
MAL-sopimus 2020-2031

Päätös Kaupunginhallitus merkitsee saaneensa tiedoksi ylläolevat asiakirjat.

 __________________

https://ah.turku.fi/vsaluelk/2020/0813005x/welcome.htm
http://www.kto-vs.fi/paatoksenteko/hallituksen-kokoukset-esityslistat-ja-poytakirjat/Documents/Hallitus%252020200820%2520p%25C3%25B6yt%25C3%25A4kirja.pdf
http://tweb.lieto.fi/ktwebbin/dbisa.dll/ktwebscr/pk_asil_tweb.htm?+bid=3116
http://tweb.lieto.fi/ktwebbin/dbisa.dll/ktwebscr/pk_asil_tweb.htm?+bid=3116
http://aleksis.naantali.fi/poytakirjat/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20203294-2
http://aleksis.naantali.fi/poytakirjat/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20203294-2
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Kaupunginhallitus § 192 07.09.2020

Ajankohtaiset asiat

Kaupunginhallitus 07.09.2020 § 192

1. Kaupunginjohtaja kuvaili Paraisten kaupungin koronatilannetta ja
koronanäytteidenottoa.

2. Kaupungin lausuntoa sote-uudistuksesta käsitellään kaupunginhallituksen
ylimääräisessä etäkokouksessa 22.9.2020 klo 15 ennen kaupunginvaltuuston
kokousta.

 __________________
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Anvisningar om hur man begär omprövning och besvärsanvisning Datum för sammanträdet
Stadsstyrelsen 07.09.2020
Besvärsförbud och vad förbudet grundar sig på
Eftersom nedan nämnda beslut endast gäller beredning eller verkställighet får enligt 136 § i kommunallagen omprövning inte begäras eller
kommunalbesvär anföras över beslutet:
Paragrafer: 162, 163, 164, 170, 171, 172, 173, 174, 175, 176, 177, 178, 179, 180, 181, 182, 183, 184, 185, 186, 187, 188, 189, 190, 191, 192
Besvär kan inte anföras över nedan nämnda beslut, eftersom man enligt 134 § i kommunallagen får begära omprövning av beslutet.
Paragrafer: 165, 166, 167, 168, 169
Enligt 5 § 1 mom. i förvaltningsprocesslagen/annan lagstiftning kan besvär inte anföras över nedan nämnda beslut.
Paragrafer och grunden för besvärsförbudet:
Anvisning för begäran om omprövning
Den som är missnöjd med ett beslut av stadsstyrelsen, nämnd, ett utskott eller deras sektioner eller en myndighet som lyder under dem får begära
omprövning av beslutet. Omprövning begärs hos organet i fråga, också då det gäller beslut av en sektion i organet eller en myndighet som lyder under
organet. Om stadsstyrelsen med stöd av 92 § i kommunallagen till behandling har tagit upp ett ärende som en underlydande myndighet eller sektion har
fattat beslut i, ska begäran om omprövning av beslutet behandlas i stadsstyrelsen. Av begäran om omprövning ska framgå vad som yrkas och vad det
grundar sig på. Handlingen ska undertecknas av den som begär omprövning.
Kontaktuppgifter: Stadsstyrelsen i Pargas stad, Strandvägen 28, 21600 Pargas, pargas@pargas.fi.
Paragrafer:
Tidsfrist: En begäran om omprövning ska göras inom 14 dagar från delfåendet av beslutet.
Besvärsanvisning
Ändring i ett beslut som stadsstyrelsen eller en nämnd meddelat med anledning av en begäran om omprövning får sökas hos förvaltningsdomstolen genom
kommunalbesvär. Besvär får anföras på den grunden att beslutet har tillkommit i oriktig ordning, den myndighet som har fattat beslutet har överskridit sina
befogenheter eller beslutet annars strider mot lag. Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna innan besvärstiden löper ut.
Kontaktuppgifter: Åbo förvaltningsdomstol, PB 32, Lasarettgatan 2-4, 20101 Åbo, turku.hao@oikeus.fi.
Besvär kan anföras även via förvaltnings- och specialdomstolarnas e-tjänst på adressen https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.
Kommunalbesvär, paragrafer:
Förvaltningsbesvär, paragrafer:
Tidsfrist: Kommunal- och förvaltningsbesvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av beslutet.
Rätt att begära omprövning och besvärsrätt har den som ett beslut avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part) samt
kommunmedlemmarna, § 137 i kommunallagen. Ändring i ett beslut med anledning av en begäran om omprövning får sökas genom kommunalbesvär
endast av den som gjorde begäran om omprövning. Om beslutet har ändrats med anledning av begäran om omprövning, får ändring i beslutet sökas genom
kommunalbesvär också av part och kommunmedlemmarna.
Delfåendet av beslut
Vid vanlig delgivning per post genom brev till mottagaren anses mottagaren ha fått del av ärendet den sjunde dagen efter det att brevet avsändes, om inte
något annat visas. Ett ärende anses ändå ha kommit till en myndighets kännedom den dag brevet anlände. Vid vanlig elektronisk delgivning anses ärendet
ha blivit delgivet tredje dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas. Vid bevislig delgivning framgår tidpunkten för delfåendet av
mottagningsbeviset. En kommunmedlem och en sådan kommun som avses i 137 § 2 mom. i kommunallagen anses ha fått del av ett beslut 7 dagar efter det
att protokollet fanns tillgängligt i det allmänna datanätet.
Besvärsskrift
I besvärsskriften ska man meddela förvaltningsdomstolen följande:

 vilket beslut som överklagas
 till vilka delar ändring söks i beslutet
 på vilket sätt beslutet borde ändras
 på vilka grunder ändring söks
 ändringssökandens namn, hemkommun och kontaktinformation.

Besvärsskriften ska egenhändigt undertecknas av ändringssökanden själv eller av den som uppgjort den. Om endast den som uppgjort besvärsskriften
undertecknat den, ska också denna persons yrke, boningsort och postadress framgå. Till besvärsskriften ska fogas det beslut som överklagas, i original eller
bestyrkt kopia, och intyg om den dag från vilken besvärstiden ska räknas.
Rättegångsavgift: Enligt 2 § i lagen om domstolsavgifter uppbärs en rättegångsavgift om 260 € av en ändringssökande i förvaltningsdomstolen.
Inlämnande av besvärshandlingarna
Besvärshandlingarna ska lämnas in till besvärsmyndigheten före besvärstidens utgång. Om besvärstidens sista dag är en helgdag, självständighetsdagen,
första maj, jul- eller midsommarafton eller en helgfri lördag, kan besvärshandlingarna lämnas till besvärsmyndigheten den första vardagen därefter.
Besvärshandlingarna kan även sändas med post eller genom bud, men i så fall på avsändarens eget ansvar. Handlingarna ska lämnas till posten i så god tid
att de kommer fram under besvärstidens sista dag innan ämbetsverket stängs.
DELGIVNING AV BESLUT
Protokollet har lagts fram offentligt 15 / 09 2020. Paragraferna 171, 177 och 178 justerades omedelbart på mötet.

Beslut § har delgetts sakägaren med post / 2020.

Beslut § har lämnats till sakäga ren / 2020.
Mottagarens underskrift

Utdragets riktighet bestyrks Delgivare



PARGAS STAD
PARAISTEN KAU PUN KI

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
KOKOUSPÖYTÄKIRJA

8/2020 518

Oikaisuvaatimusohjeet ja valitusosoitus Kokouspäivämäärä
Kaupunginhallitus 07.09.2020
Muutoksenhakukielto ja kiellon perusteet
Seuraavista päätöksistä ei kuntalain 136 §:n mukaan saa tehdä oikaisuvaatimusta eikä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee vain valmistelua tai
täytäntöönpanoa:
Pykälät: 162, 163, 164, 170, 171, 172, 173, 174, 175, 176, 177, 178, 179, 180, 181, 182, 183, 184, 185, 186, 187, 188, 189, 190, 191, 192
Seuraaviin päätöksiin ei saa hakea muutosta valittamalla, koska päätöksestä voidaan kuntalain 134 §:n mukaan tehdä oikaisuvaatimus:
Pykälät: 165, 166, 167, 168, 169
Hallintolainkäyttölain 5 §:n 1 momentin / muun lainsäädännön mukaan seuraaviin päätöksiin ei saa hakea muutosta valittamalla:
Pykälät ja valituskiellon perusteet:
Oikaisuvaatimusohjeet
Kaupunginhallituksen, lautakunnan ja valiokunnan, niiden jaoston sekä niiden alaisen viranomaisen päätökseen tyytymätön saa hakea siihen oikaisua.
Oikaisuvaatimus tehdään asianomaiselle toimielimelle, myös kun kyse on toimielimen jaoston tai toimielimen alaisen viranomaisen päätöksestä. Jos
kaupunginhallitus on kuntalain 92 §:n nojalla ottanut käsiteltäväkseen asian, jossa sen alainen viranomainen tai jaosto on tehnyt päätöksen,
oikaisuvaatimus päätöksestä on käsiteltävä kaupunginhallituksessa. Oikaisuvaatimuksesta on käytävä ilmi vaatimus perusteineen ja se on tekijän
allekirjoitettava.
Yhteystiedot: Paraisten kaupunginhallitus, Rantatie 28, 21600 Parainen, parainen@parainen.fi.
Pykälät:
Oikaisuvaatimusaika: Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.
Valitusosoitus
Kaupunginhallituksen tai lautakunnan oikaisuvaatimuksen johdosta antamaan päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella hallinto-oikeudelta.
Valituksen saa tehdä sillä perusteella, että päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen. Valittajan tulee esittää valituksen perusteet ennen valitusajan päättymistä.
Yhteystiedot: Turun hallinto-oikeus, PL 32, Sairashuoneenkatu 2-4, 20101 Turku, turku.hao@oikeus.fi.
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.
Kunnallisvalitus, pykälät:
Hallintovalitus, pykälät:
Valitusaika: Kunnallis- ja hallintovalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.
Oikaisuvaatimus- ja valitusoikeus on sillä, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa
(asianosainen) sekä kunnan jäsenellä, kuntalain 137 §. Oikaisuvaatimuksen johdosta annettuun päätökseen saa hakea muutosta kunnallisvalituksin vain se,
joka on tehnyt oikaisuvaatimuksen. Jos päätös on oikaisuvaatimuksen johdosta muuttunut, saa päätökseen hakea muutosta kunnallisvalituksin myös
asianosainen ja kunnan jäsen.
Päätöksen tiedoksisaanti
Tavallisessa tiedoksiannossa postitse kirjeellä vastaanottajalle vastaanottajan katsotaan saaneen asiasta tiedon seitsemäntenä päivänä kirjeen
lähettämisestä, jollei muuta näytetä. Asian katsotaan tulleen viranomaisen tietoon kuitenkin kirjeen saapumispäivänä. Tavallisessa sähköisessä
tiedoksiannossa asia katsotaan annetun tiedoksi kolmantena päivänä viestin lähettämisestä, jollei muuta näytetä. Todisteellisessa tiedoksiannossa
tiedoksisaannin ajankohta käy ilmi saantitodistuksesta. Kunnan jäsenen ja kuntalain 137 §:n 2 momentissa tarkoitetun kunnan katsotaan saaneen
päätöksestä tiedon 7 päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.
Valituskirjelmä
Valituskirjelmässä on ilmoitettava hallinto-oikeudelle

 mihin päätökseen haetaan muutosta
 miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta
 minkälainen muutoksen tulisi olla
 mitkä ovat muutosvaatimuksen perusteet
 valittajan nimi, kotikunta ja yhteystiedot.

Valituskirjelmä on valittajan tai valituskirjelmän muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Jos ainoastaan laatija on allekirjoittanut valituskirjelmän, siinä
on mainittava myös laatijan ammatti, asuinkunta ja postiosoite. Valituskirjelmään on liitettävä päätös, josta valitetaan, alkuperäisenä tai viran puolesta
oikeaksi todistettuna jäljennöksenä sekä todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava.
Oikeudenkäyntimaksu: Tuomioistuinmaksulain 2 §:n mukaan muutoksenhakijalta peritään oikeudenkäyntimaksua hallinto-oikeudessa 260 euroa.
Valitusasiakirjojen toimittaminen
Valitusasiakirjat on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymistä. Jos valitusajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä,
vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa valitusasiakirjat toimittaa valitusviranomaiselle ensimmäisenä sen jälkeisenä arkipäivänä. Omalla
vastuulla valitusasiakirjat voi lähettää postitse tai lähetin välityksellä. Postiin valitusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille valitusajan
viimeisenä päivänä ennen viraston aukioloajan päättymistä.
PÄÄTÖKSEN TIEDOKSIANTO
Pöytäkirja on asetettu yleisesti nähtäväksi 15 / 19 2020. Pykälät 171, 177 ja 178 tarkastettiin välittömästi kokouksessa.

Päätös § on annettu tiedoksi asianosaiselle postitse / 2020. 

Päätös § on luovutettu asianosaiselle / 2020.
Vastaanottajan allekirjoitus

Otteen oikeaksi todistaa Tiedoksiantaja


